
ürkiye İstatistik Ku-
rumu (TÜİK), bu yı-
lın ilk çeyreğine

(ocak-mart) dönemine ilişkin
üretim yöntemiyle hesaplanan
gayri safi yurt içi hasıla (GSYH)
sonuçlarını açıkladı. Buna
göre, GSYH 2025 yılı ilk çeyrek
ilk tahmini zincirlenmiş hacim
endeksi olarak geçen yılın aynı
çeyreğine göre yüzde 2 arttı.

Üretim yöntemine göre
cari fiyatlarla GSYH, cari fi-
yatlarla geçen yılın aynı çey-
reğine kıyasla yüzde 36,7 ar-
tarak 12 trilyon 125 milyar
173 milyon lira oldu.
GSYH'nin birinci çeyrek de-
ğeri, cari fiyatlarla ABD doları
bazında 335 milyar 504 mil-
yon olarak gerçekleşti.

GSYH'yi oluşturan faali-
yetler incelendiğinde, yılın
ilk çeyreğinde geçen yıla göre
zincirlenmiş hacim endeksi
olarak inşaat sektörü toplam
katma değeri yüzde 7,3, bilgi

ve iletişim faaliyetleri yüzde
6,1, diğer hizmet faaliyetleri
yüzde 4,7, mesleki, idari ve
destek hizmet faaliyetleri yüz-
de 4, gayrimenkul faaliyetleri
yüzde 2,4, ürün üzerindeki
vergiler eksi sübvansiyonlar
yüzde 1,8, hizmetler yüzde
1,3, finans ve sigorta faali-

yetleri yüzde 0,5 ve kamu
yönetimi, eğitim, insan sağlığı
ve sosyal hizmet faaliyetleri
yüzde 0,3 artarken, tarım
sektörü yüzde 2 ve sanayi
yüzde 1,8 azaldı.

Mevsim ve takvim etkile-
rinden arındırılmış GSYH zin-
cirlenmiş hacim endeksi, bir

önceki çeyreğe göre yüzde 1
arttı. Takvim etkisinden arın-
dırılmış GSYH zincirlenmiş
hacim endeksi, ilk çeyrekte
geçen yılın aynı çeyreğine göre
yüzde 2,7 artış gösterdi.

Yerleşik hane halklarının
tüketim harcamaları, yılın
birinci çeyreğinde geçen yılın

aynı çeyreğine göre zincir-
lenmiş hacim endeksi olarak
yüzde 2 yükseldi. Devletin
nihai tüketim harcamaları
yüzde 1,2, gayrisafi sabit
sermaye oluşumu da yüzde
2,1 artış kaydetti. Mal ve
hizmet ihracatı, yılın birinci
çeyreğinde geçen yılın aynı
çeyreğine göre zincirlenmiş
hacim endeksi olarak yüzde
0,01 azalırken, ithalatı yüzde
3,0 arttı.

İş gücü ödemeleri söz ko-
nusu dönemde yüzde 42,9,
net işletme artığı/karma gelir
yüzde 31,2 artış gösterdi. İş
gücü ödemelerinin cari fiyat-
larla gayrisafi katma değer
içerisindeki payı geçen yılın
birinci çeyreğinde yüzde 41,7
iken, bu oran bu yılın aynı
döneminde yüzde 43,7 oldu.
Net işletme artığı/karma ge-
lirin payı da yüzde 36,4 iken,
ilk çeyrekte yüzde 35 olarak
belirlendi. » Sayfa 6’da

Cumhurbaşkanı Recep Tay-
yip Erdoğan, "Her şeye karşı
çıkan mutlu azınlık dışında
siyaset kurumu ve toplumun
kahir ekseriyeti Terörsüz Tür-
kiye sürecine destek veriyor."
dedi. Cumhurbaşkanı Erdo-
ğan, İstanbul Finans Mer-
kezi'nde düzenlenen 2. İs-
tanbul Dünya İslam Ekono-
misi Zirvesi'nde yaptığı ko-
nuşmada, 3 kıtanın kavşak
noktası İstanbul'da zirve do-
layısıyla katılımcıları ağırla-

maktan büyük bir memnu-
niyet duyduğunu söyledi.
Türkiye olarak ayrıca doğ-
rudan ekonomik maliyeti
105 milyar doları bulan dep-
rem felaketinin izlerini sil-
meye çalıştıklarının altını çi-
zen Erdoğan, "Son iki yılda
bu amaçla kullandığımız kay-
nağın tutarı 75 milyar doları
buldu. Ticaret savaşlarıyla
dalga boyu giderek artan
fırtınalı sularda 86 milyonun
yolculuk ettiği Türkiye ge-

misini güvenle sahile çıkar-
manın derdindeyiz. Tüm zor-
luklara rağmen hamdolsun
iyi gidiyoruz. Deprem böl-
gesinde yaralar hızla sarılı-
yor." diye konuştu. Erdo-
ğan, "Yıllık enflasyon 11
aydır kesintisiz düşüyor.
Nisan ayında son 40 ayın
en düşük seviyesine geri-
ledi. Hedefimiz net, enflas-
yonu kalıcı şekilde tek ha-
neli seviyelere indireceğiz."
ifadelerini kullandı. » Sayfa 5’te

AK Parti, TBMM Baş-
kanı Numan Kurtul-
muş'un Meclis Başkanı
seçimi için adaylık baş-
vurusunu TBMM'ye sun-
du. AK Parti Grup Baş-
kanı Abdullah Güler, 28.
Yasama Dönemi İkinci
Devre Meclis Başkanlığı
seçimi için Kurtulmuş'un
aday gösterilmesine iliş-
kin dilekçeyi TBMM Ge-

nel Sekreteri Talip
Uzun'a teslim etti. Ana-
yasa'nın 94. maddesi ve
Meclis İçtüzüğünün 10.
maddesi kapsamında
adaylık müracaatlarının
Pazar günü itibarıyla
sona ereceğini belirten
Güler, 3 Haziran Salı
günü Meclis Başkanı se-
çimlerinin tamamlanaca-
ğını söyledi. » Sayfa 5’te

Kurban Bayramı’na sa-
yılı günler kala kurban-
lıklar pazarlara indi. Ki-
lograma göre kurbanlık
küçükbaş koyun, keçi
ve tekenin kilogram fi-
yatının 300 TL, büyük-
başta tosunun 310 TL,
düvenin ise 280 TL ola-
rak belirlendiği şehirde
pazar haraketliliği gün-

den güne artıyor. Ancak
bayram öncesi bazı ki-
şilerin hayvanları daha
kilolu ve şişkin gözük-
sün diye yemin içerisine
tuz ve sumak kattığı,
bu yemleri yiyen hay-
vanların da çok fazla
su içtiği, bu nedenle de
kilolu görüldükleri ileri
sürüldü. » Sayfa 3’te

Dışişleri Bakanı Ha-
kan Fidan, Rusya-Uk-
rayna Savaşı'na ilişkin
"Ya bu savaşın deva-
mına göz yumacağız
ya da bu sene içeri-
sinde kalıcı bir barışa
ulaşacağız. Müzake-
relerin somut sonuç-
lar verebileceğini is-
patladık." dedi. Fidan,
İstanbul'daki barış
müzakerelerinin yeni

bir başlangıç olarak
değerlendirildiğini
vurgulayarak, "İstan-
bul'da varılan takas
mutabakatının süratli
şekilde tamamlanma-
sı, müzakerelerin so-
mut sonuçlar verebi-
leceğini ispatladı. Biz
İstanbul'da yakala-
nan ivmenin sürme-
sini istiyoruz." diye
konuştu. » Sayfa 5’te
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Atakum ilçesinde
dondurma işletmeci-
si, tıbbi ve aromatik
bitkiler arasında yer

alan ısırgan otundan
dondurma ve şeker-
leme üreterek satışa
sundu. » Sayfa 3’te

Yıldız Sarayı'nın hasbahçesi,
Osmanlı bahçeciliğinin son
büyük örneği olarak hem
geçmişe ışık tutuyor
hem de bugünün
ziyaretçilerini
büyülüyor. Zi-
yaretçi ler
geçmişin iz-
lerini sürer-
ken gölgeler
arasında saklı
kalmış hikaye-

leri yeniden keşfetme imkanı
buluyor. Milli Saraylar'a bağlı
Yıldız Sarayı'nın hasbahçesi,

Osmanlı bahçeciliği-
nin son büyük ör-

neği olarak
hem geçmi-
şe ışık tutu-
yor hem de
bugünün
ziyaretçile-

rini büyülü-
yor.  » Sayfa 2’de
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Fatih Karagümrük’ün Süper
Lig hasreti bir sezon sürdü Yıldız Sarayı’nın Hasbahçesi yeniden keşfediliyor

KAMU İHALE İLANLARINI www.ittifakgazetesi.com ADRESİNDEN TAKİP EDEBİLİRSİNİZ

1963-1964 sezonundan itibaren eski
adıyla 2. Lig olarak oynanan 1.
Lig'de Fatih Karagümrük, 3. kez Sü-
per Lig vizesi aldı. » Sayfa 7’de 

T

Kurbanlık alırkan dikkat: Yeme karıştırılan
tuz ve sumak koyunları şişkin gösteriyor

Balkan ülkesi Koso-
va'nın küçük, tarih ko-
kan şehri Prizren, yüz-
yıllarca ortak tarihi

paylaştığı Osmanlının
Balkanlar'daki "mü-
cevheri" olarak nite-
lendiriliyor. » Sayfa 2’de

Kosova’nın küçük tarihi şehri 
Prizren, Osmanlının Balkanlar’daki
‘mücevheri’ olarak nitelendiriliyor

Isırgan otundan yapılan
dondurma ağızları tatlandırıyor

Ekonomi kesintisiz büyüyor:
2025 ilk çeyrek artışı yüzde 2
Türkiye ekonomisi, 2025 yılının ilk çeyreğinde bir önceki yılın aynı dönemine göre yüzde 
2 büyüme kaydetti. Türkiye İstatistik Kurumu (TÜİK) tarafından açıklanan verilere göre, 
bu sonuçla birlikte ekonomi kesintisiz 19 çeyrektir büyüme performansını sürdürmüş oldu.

Hacı adayları
Harem-i 
Şerif'te 
ibadetlerini
yapıyor
www.ittifakgazetesi.com

ERDOĞAN: Toplumun kahir ekseriyeti 
Terörsüz Türkiye sürecine destek veriyor

İstanbul’da Kurban Bayramı öncesi otobüs biletleri tükendi, ek seferler devreye girdi

» Sayfa 3’te

Dubai’de Arap Medya Zirvesi’ne katıldım ve
izlenimlerimi renkli detaylarla size aktara-
cağım. Güçlü sermaye akışının olduğu Kör-
fez’de medya hızla büyüyor. Bu sırada sanal
gerçeklik ve teknolojik riskler de dikkatle
izleniyor. Medyanın kalbinin attığı zirve bize
de internet ile ilgili uyarılar yapmış oldu. 

SERKAN ORAL » 3’te 

Kameranın objektifinden
kahveyi görmek

Bakan Fidan: Müzakerelerin somut
sonuçlar verebileceğini ispatladık

AK Parti’nin TBMM Başkanı
adayı, Numan Kurtulmuş oldu
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osova'nın güney-
batısında, dağ-
ların gölgesinde

saklı, adını "temiz altın" an-
lamına gelen "pür zerrin"
kelimesinden alan ve Bal-
kanlar'ın mücevheri olarak
tarif edilen Prizren, ziyaret-
çilerini tarihle iç içe geçmiş
zaman yolculuğuna çıkarıyor.
Arnavut taş evleri, Osman-
lıdan kalan han, cami ve
köprüleriyle geçmişin izlerini
bugüne taşıyan Prizren, aynı
zamanda zengin mutfağıyla
da ziyaretçilerin beğenisini
çekiyor. Prizren, Arnavutlar,
Türkler, Boşnaklar ve diğer
etnik grupların bir arada ya-
şadığı kültür mozaiği olma-
sının yanı sıra dar sokakları
ve sıcakkanlı insanlarıyla zi-
yaretçilerini geçmişin zarif
dokusuyla kucaklıyor.
Taş Köprü ve
Sinan Paşa Camisi

Tarihi şehir, 17. yüzyılda
inşa edilen, Osmanlının za-
rafetini yansıtan süslemeleri,
hat yazıları ve görkemli kub-
besiyle bölgenin en dikkat
çekici eserlerinden biri olan
Sinan Paşa Camisi'ne ev sa-
hipliği yapıyor. Şehri adeta
ikiye ayıran Lumbardhi Nehri
üzerinde zarifçe uzanan ta-
rihi Taş Köprü, Prizren'in
simgesi olarak öne çıkıyor.

16. yüzyılda inşa edildiği
belirtilen köprü, şehre gelen
turistlerin en çok fotoğraf
çektirdiği mekanların başın-
da geliyor. Prizren'in tepe-
sinde bulunan ve şehrin "kuş
bakışı" görülebildiği Prizren
Kalesi, ziyaretçilerine Şar
Dağları'na kadar uzanan ge-
niş manzara sunuyor.
"Buralar, Türklüğün
yaşadığı yerler"

Kuzey Makedonya'nın baş-
kenti Üsküp kökenli Türk tu-

rist Kamuran Abacıoğlu, AA
muhabirine, Üsküp'e akraba
ziyareti için geldiklerini, bu
vesileyle bölgedeki ülke ve
şehirleri gezmeye karar ver-
diklerini söyledi. Abacıoğlu,
gazeteci olarak görev yaptığı
1993'te bölgeyi eski Cumhur-
başkanı Turgut Özal ile ziyaret
ettiğini belirterek, "Rahmetli
Özal ile 4 ülkeyi gezdik. Her
birinde birer gün kaldık."
dedi. "Buralar, Türklüğün ya-
şadığı yerler. Hala Türkçe ko-
nuşan çok insan var buralar-

da." diyen Abacıoğlu, Koso-
va'daki Sultan Murat Türbe-
si'nin 1989'da kötü durumda
olduğunu, Türk İşbirliği ve
Koordinasyon Ajansı Başkan-
lığının (TİKA) restore ederek
güzelleştirdiğini anlattı.
"Prizren,
Saraybosna'ya
benziyor"

Saraybosna'dan gelen Ra-
tiba Tadefi de uzun zaman-
dır Prizren'i ziyaret etmek
istediğini, ailesinin yaklaşık

100 yıl önce buradan Sa-
raybosna'ya göç ettiğini be-
lirtti. Prizren'i Saraybosna'ya
benzettiğini anlatan Tadefi,
"Anne tarafımın köklerine
dönmeye, keşfetmeye, bu
şehri gezmeye geldim." dedi.
Tadefi, Bosna Hersek vatan-
daşlarının yılbaşından itiba-
ren Kosova'ya kimlik kart-
larıyla girişine izin veren
uygulamanın başlamasının
ardından ilk kez Kosova'yı
ziyaret ettiğini sözlerine ek-
ledi. lKOSOVA-AA

K
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Kağıthane’de eğitim şöleni:
Liseler tanıtım için buluştu
Kağıthane Belediyesi ve İlçe Millî
Eğitim Müdürlüğü iş birliğiyle dü-
zenlenen "Kâğıthane Liseleri Tanıtım
Şenliği" ilçedeki liselerin eğitim im-
kanlarını, başarıları ve öğrenci ça-
lışmalarını bir araya getirdi. Hasbahçe
mesire alanında gerçekleşen etkinlik
öğrenci, veli ve eğitimcilerin yoğun
ilgisiyle karşılandı. Şenlikte, öğren-
cilerin akademik ve sosyal yönlerini
ortaya koyabilecekleri sahne göste-
rileri, spor aktiviteleri, sanat sergileri
ve interaktif tanıtım stantları yer
aldı. Her okul, sunduğu imkanları
tanıtarak öğrenciler ve velilerle doğ-
rudan iletişim kurma fırsatı buldu.
Veliler, uzman eğitimciler eşliğinde
"Lise Seçimi ve Gelecek Planlaması"
konulu rehberlik oturumlarına katı-
larak çocukları için en doğru lise
tercihini yapma konusunda bilgi aldı.
Kağıthane Belediye Başkanı Mevlüt
Öztekin, etkinlikte yaptığı konuşmada
doğru lise seçiminin bir gencin ha-
yatındaki en önemli dönüm nokta-
larından biri olduğunu vurguladı.
Başkan Öztekin, "Gençlerimizin ge-

leceğini şekillendiren en kritik adım-
lardan biri doğru lise tercihidir. Çünkü
bir gencin yeteneklerini keşfetmesi,
ilgi alanlarına yönelmesi ve nihaye-
tinde kendisine en uygun mesleği
seçebilmesi lise yıllarında atılan sağ-
lam temellerle mümkündür. Biz de
Kâğıthane Belediyesi olarak, bu bi-
linçle hareket ederek; ilçemizdeki
liselerin eğitim imkanlarını, başarı
hikâyelerini ve farklılaşan yönlerini
velilerimiz ve öğrencilerimizle bu-
luşturmak için bu şenliği düzenledik.
Amacımız, gençlerimizin sınav odaklı
değil, yetenek odaklı bir seçim yap-
malarını sağlamak," dedi.  Etkinlikte;
halk oyunları, tekvando gösterileri,
sahne performansları, spor müsaba-
kaları, mini yarışmalar, görsel sanatlar
sergisi, "Geleceğin Yazarları" temalı
öğrenci çalışmaları ve sosyal sorum-
luluk projeleri gibi pek çok başlıkta
etkinlik düzenlendi. Öğrenciler pro-
jeleri ve performanslarıyla büyük
beğeni toplarken, veliler de ilçedeki
okulları daha yakından tanıma im-
kânı buldu. lİSTANBUL-İHA

Kredi Yurtlar Genel Müdürlüğü Kas-
tamonu Hüma Hatun Kız Yurdu'nda
hayata geçirilen "Kültür elçileri pro-
jesi" kapsamında yabancı uyruklu
öğrencilere Türk kültürü tanıtıldı.
Kastamonu'da eğitim gören yabancı
uyruklu öğrencilerin Türk kültürünü
tanıması amacıyla Hüma Hatun Kız
Yurdu Proje Koordinatörleri Vildan
Kaya ve Cemile Özlü tarafından
hazırlanan "Kültür elçileri projesi"
Gençlik ve Spor Bakanlığı tarafından
kabul edildi. Bakanlığın Eğitim Yö-
netim Sistemi kapsamında usta öğ-
retici Memnune Kebapçı tarafından
yurtta kalan Filipinler ve Suriye'den
7 yabancı uyruklu öğrenciye Türk
el sanatları konusunda eğitimler
verildi. Öğrencilerin sene boyunca
yaptığı ürünler, kentte açılan "Yurt
İçinden Sanat" sergisinde ilgi gördü.
Hüma Hatun Kız Yurdu Proje Ko-
ordinatörü Vildan Kaya, AA muha-
birine, rüyasında gördüğü bu projeyi
eğitim sorumlusu arkadaşı ile kale-
me aldıklarını söyledi. Proje hak-
kında bilgi veren Kaya, "Amacımız,
yurtlarımızda kalan yabancı öğren-
cileri elçi olarak görüp bulunduğu
şehrin unutulmaya yüz tutmuş sa-
natını onlara öğretmek ve onlar ve-
silesiyle tüm dünyaya tanıtmak.
Yurdumuzda 7 yabancı uyruklu öğ-
rencimiz var. Onlara yoğunluklu
olarak biz taş baskı sanatını öğrettik.
Bu sanatı çok sevdiler ve boş vakit-
lerini değerlendirdiler. Dileğimiz
kendi ülkelerine gittiklerinde bu
sanatı akrabalarına çevrelerine öğ-
retmenleri." dedi. Yabancı öğrenci-
lerin hazırladığı eserlerin ilgi gör-
düğünü vurgulayan Kaya, "Her yıl
sonunda öğrencilerimizin yaptığı el
ürünlerini sergiliyoruz. Bu sene Sa-
ray Hamamı Kültür ve Sanat Mer-
kezi'nde açılan 'Yurt İçinden Sanat'
sergisinde kültür elçileri standımız
daha fazla ilgi gördü. Türk sanatının
yabancı uyruklu öğrenciler tarafın-
dan sergilenmesi dikkat çekti." diye
konuştu. Proje Koordinatörü Cemile
Özlü ise projenin Bakanlık tarafından
da beğenildiğini dile getirerek "Bu
projenin tüm Türkiye'de yaygınlaş-
tırılmasını istiyoruz. Ülkemiz, kül-
türel miraslar açısından zengin bir
ülke. Bunun farklı ülkelerde de yay-
gınlaştırılmasını önemsiyoruz." ifa-
delerini kullandı. lİSTANBUL-AA

Sultangazi'de Bilim Merkezi’nde
mezuniyet coşkusu
Bir yıl boyunca bilim ve sanat
iç içe olan Sultangazi Beledi-
yesi Prof. Dr. Necmettin Er-
bakan Bilim ve Kültür Merkezi
öğrencileri için mezuniyet tö-
reni düzenlendi. Öğrencilerin
sergilediği projeler, katılımcı-
ların beğenisini topladı. Sul-
tangazi Belediyesi Prof. Nec-
mettin Erbakan Bilim Merkezi,
öğrencileri için mezuniyet tö-
reni düzenledi. Robotik kod-
lamadan astronomiye, mü-
zikten dil atölyesine, 16 branş-
ta eğitim alan Bilim Merkezi
öğrencileri, bir yıl boyunca
öğrendikleriyle ürettikleri pro-
jeleri sergiledi. Sultangazi Et-
kinlik Salonu'nda düzenlenen
törene Sultangazi Belediye
Başkanı Abdurrahman Dursun
ile eşi Tuba Dursun, Bilim
Merkezi Akademik Kurul Baş-
kanı Bayram Coştu, öğretmen
ve öğrenciler katıldı.  Belediye
Başkanı Abdurrahman Dur-
sun, "Her fırsatta eğitimin biz-

ler için öncelik olduğunu be-
lirtiyoruz. Gençlerimizin ilgi
alanlarında kendilerini geliş-
tirmelerine fırsat sunmak için
önemli çalışmalar yürütüyo-
ruz. Bilim Merkezimizde çok
özel bir eğitim veriyor, gele-
ceğin bilim insanlarını ve sa-
natçılarını yetiştiriyoruz. On-
larla gurur duyuyor, başarıla-
rının devamını diliyorum" dedi.
Konuşmaların ardından Bilim
Merkezi öğrencileri, salondaki
kalabalığa müzik ziyafeti ya-
şattı. Program sonunda Bilim
Merkezi öğrencilerine mezu-
niyet belgeleri takdim edildi.
Öğrencilerin bir yıl boyunca
ürettiği projelerin yer aldığı
sergi, ziyaretçilerin yoğun il-
gisiyle karşılaştı. Renkli pro-
jelerle dolu sergi, katılımcı-
lardan tam not aldı. Belediye
Başkanı Abdurrahman Dursun,
Bilim Merkezi öğrencilerinin
yaptığı projelerle yakından il-
gilendi. lİSTANBUL-İHA

Dünyanın dört bir yanından
Hac farizasını yerine getir-
mek için Mekke'ye gelen
Müslümanlar, Harem-i Şe-
rif'te (Mescid-i Haram) tavaf
ve say yapmayı tamamla-
dıktan sonra ibadetlerini sür-
dürüyor. İhramlarıyla Ka-
be'de tavaf, Safa ile Merve
tepeleri arasında say yapıp
umreyi tamamlayan hacı
adayları, ihramdan çıktıktan
sonra da Harem-i Şerif'te za-

man geçiriyor. Kabe'nin bu-
lunduğu "sahan" denilen iç
avluya ihramsız girişe izin
verilmiyor. Hacı adayları, ba-
zen gündelik bazen de ül-
kelerinin yöresel kıyafetlerini
giyip dış avluda dua edip,
Kur'an-ı Kerim okuyor. Mes-
cid-i Haram'ın birinci ve çatı
katında ihramsız tavaf edi-
lebiliyor. En dış avluda bu-
lunan hacı adayları da huzur
içinde namaz kılıyor, Ha-

rem-i Şerif'in çevresinde bu-
lunan güvercinleri yemliyor.
Mescid-i Haram'da, Kabe'nin
inşa aşamalarını gösteren
"İlk Ev" sergisini ziyaret eden
hacı adayları, alışveriş ve yeme-
içme ihtiyaçlarını da Mescid-i
Haram çevresindeki alışveriş
merkezleri ve dükkanlardan
karşılıyor. Hacı adaylarının bü-
yük bir kısmı, Gazze Gara-
jı'ndaki araçlarla otellerine dö-
nüyor. MEKKE-AA

Yıldız Sarayı’nın Hasbahçesi
yeniden keşfediliyor
Yıldız Sarayı'nın hasbahçesi, Os-
manlı bahçeciliğinin son büyük
örneği olarak hem geçmişe ışık
tutuyor hem de bugünün ziya-
retçilerini büyülüyor. Ziyaretçiler
geçmişin izlerini sürerken göl-
geler arasında saklı kalmış hi-
kayeleri yeniden keşfetme im-
kanı buluyor. Milli Saraylar'a
bağlı Yıldız Sarayı'nın hasbah-
çesi, Osmanlı bahçeciliğinin son
büyük örneği olarak hem geç-
mişe ışık tutuyor hem de bugü-
nün ziyaretçilerini büyülüyor.
Tarihin ihtişamıyla doğanın za-
rafetini bir araya getiren bu na-
dide alan, yalnızca bir saray
bahçesi değil aynı zamanda es-
tetik, simgesel ve doğal değer-
lerin iç içe geçtiği benzersiz bir
kültür mirası. Sultan II. Abdül-
hamid'in botanik tutkusunun
izlerini taşıyan hasbahçe adeta
şehrin kalbinde saklı kalmış bir
tabiat parkı. 19 Temmuz 2024'te
Cumhurbaşkanı Recep Tayyip

Erdoğan tarafından ziyarete açı-
lan Yıldız Sarayı, bitki zenginli-
ğiyle, etkileyici peyzaj düzeni
ve doğal nehir görünümündeki
göletiyle bahçe sanatına, kültü-
rüne ve tarihine ilgi duyanlar
için eşsiz bir keşif alanı. Has-
bahçe, mimari yapılarının yanı
sıra içinde barındırdığı zengin
flora ve faunasıyla da göz ka-
maştırıyor. Osmanlı zevkinin bir
yansıması olarak hasbahçede
hâlâ tavus kuşları, kuğular ve
ördekler doğal hayatın sakinleri
olarak varlıklarını sürdürüyor.
Yıldız Sarayı'nı ziyaret edenler,
bu eşsiz bahçede geçmişin izlerini
sürerken gölgeler arasında saklı
kalmış hikayeleri yeniden keş-
fetme imkanı buluyor. Çarşamba
hariç haftanın her günü 09.00 -
17.30 saatleri arasında gezile-
bilen Hasbahçe, tarihi kökleriyle
olduğu kadar doğayla kurduğu
bağ ile de ziyaretçilerine ilham
veriyor. lİSTANBUL-İHA

Kosova’nın küçük tarihi şehri Prizren, Osmanlının
Balkanlar’daki ‘mücevheri’ olarak nitelendiriliyor

Hacı adayları Harem-i Şerif’te ibadetlerini yapıyor
“Kültür elçileri
projesi”yle yurtlarda
kalan yabancı 

Balkan ülkesi Kosova'nın küçük, tarih kokan şehri Prizren, yüzyıllarca ortak
tarihi paylaştığı Osmanlının Balkanlar'daki "mücevheri" olarak nitelendiriliyor.
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Antalya’da çoğunluğu haciz yo-
luyla bağlanan binlerce araç ye-
diemin otoparklarında yıllardır
bekliyor. Aralarında 25 yıla yakın
bekleyen araçların da bulunduğu
otoparkta 30 milyon TL değerinde
lüks araçlar da yer alıyor. Araçların
otoparkta çürümeye terk edildi-
ğine dikkati çeken Antalya Oto-
parkçılar ve Oto Yıkamacılar Der-
neği Başkanı Hakan Topçu, "Bu-
raya kendi aracınızı koysanız, 3-
5 sene sonra tanıyamazsınız. Çün-
kü yağmur, çamur, güneş, toz ve
topraktan etkileniyor" dedi. An-
talya’da çeşitli nedenlerle haciz
yoluyla bağlanan ve yediemin
otoparklarına çekilen binlerce
araç, yıllardır terk edilmiş du-
rumda. Kent merkezinde açık
alanlarda bekletilen otomobil ve
motosikletlerin büyük bölümünde
çürüme başladı. Yediemin oto-

parklarında yazın aşırı sıcaklara,
kışın ise yoğun yağışlara maruz
kalan araçlar hem ekonomik değer
kaybı yaşıyor hem de araç sahipleri
artan otopark ve dava masrafları
nedeniyle mağdur oluyor. Antalya
Otoparkçılar ve Oto Yıkamacılar
Derneği Başkanı Mustafa Hakan
Topçu, tasfiye süreci tamamlan-
madığı için yıllardır otoparklarda
bekleyen araçların hem ekonomik

değer kaybına uğradığını hem de
vatandaşları mağdur ettiğini be-
lirtti. Topçu, yediemin otoparkla-
rında bekletilen araçların satışa
çıkarılmaması nedeniyle ciddi so-
runlar yaşandığını söyledi. Araç-
ların tasfiyesi için kanunun 2 yıl
önce çıktığını hatırlatan Topçu,
"Sadece 30 araç satıldı" diyerek,
satış işlemlerinin hızlandırılması
için gerekli işlemlerin hızlandırıl-

ması gerektiğini vurguladı. Yedie-
min otoparkları araç mezarlığına
döndü, 25 yıldır bekleyen araçlar
var Topçu, otoparklarda 20-25
yıldır bekleyen araçlar olduğunu
belirterek, "Buraya kendi aracınızı
koysanız, 3-5 sene sonra tanıya-
mazsınız. Çünkü yağmur, çamur,
güneş, toz ve topraktan etkile-
niyor. Değerinde düşme oluyor.
Vatandaşın otopark borcu biri-
kiyor, satıştan alacağı paranın
bir kısmı otoparka, bir kısmı da
avukata ve dosya masraflarına
gidiyor. Adamın malı heder olu-
yor, çöp yapıyoruz" dedi. Tasfi-
yelik araçların kanunen 6 ay
içinde satılması gerektiğini ancak
bu sürecin uygulanmadığını dile
getiren Topçu, "Bir aracı burada
10 yıl tutarsanız, o araç ne borcu
öder ne de otopark parasını"
diye konuştu. lANTALYA-AA
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Adana’da kurbanlıklar satışa
sunulurken uzmanlar yemin
içerisine katılan tuz ve sumağın
hayvanı susattığını, çok fazla
su içen hayvanların da şişkin
gözüktüğünü belirterek vatan-
daşları dolandırıcılara karşı
uyardı. Kurban Bayramı’na sa-
yılı günler kala kurbanlıklar
pazarlara indi. Kilograma göre
kurbanlık küçükbaş koyun,
keçi ve tekenin kilogram fiya-
tının 300 TL, büyükbaşta to-
sunun 310 TL, düvenin ise
280 TL olarak belirlendiği şe-
hirde pazar haraketliliği gün-
den güne artıyor. Hareketliliğin
hafta sonundan itibaren daha
çok artması bekleniyor. Ancak
bayram öncesi bazı kişilerin
hayvanları daha kilolu ve şişkin
gözüksün diye yemin içerisine
tuz ve sumak kattığı, bu yem-
leri yiyen hayvanların da çok
fazla su içtiği, bu nedenle de
kilolu görüldükleri ileri sürül-

dü. Kentte uzun yıllardır hay-
van satışı yapan Zafer Oğuz,
İhlas Haber Ajansı’na yaptığı
açıklamada, fiyatların iyi ol-
duğunu ancak besici ve satıcı
arasında ciddi bir fiyat farkı
olduğunu söyledi. Dolandırı-
cıların koyunları yem ve su
ile şişirdiğini anlatan Oğuz,
"Maalesef bazı kişiler hayvanın
önündeki yemin içerisine tuz
ve sumak karıştırıyor. Bunu
yiyen hayvan suyu çok içiyor
ve bir hayvanda 6-7 kilo fark
ediyor. Vatandaş şişkin koyunu
görünce buna aldanıyor. Ancak
hayvanın sırt ve karın kısmına
dikkat edilmeli. Karnı şiş hay-
vana vatandaşlar dikkat etmeli"
diye konuştu. Kurbanlık al-
maya gelen vatandaşlardan
Yakup Durdu ise fiyatların iyi
olduğunu, bu sene bütün kur-
ban pazarlarında her bütçeye
uygun kurbanlık satıldığını
söyledi. lADANA-AA

Isırgan otundan yapılan
dondurma ağızları tatlandırıyor

Karnı şiş kurbanlıklara dikkat: Yeme karıştırılan
tuz ve sumak koyunları şişkin gösteriyor
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ürkiye Otobüsçüler
Federasyonu (TO-
FED) Genel Başkanı

Birol Özcan, Kurban Bayramı
yaklaşırken şehirlerarası yolcu-
luklarda talebin arttığını kaydetti.
Vatandaşlara otogarlardan yapılan
yolculuklara yönelmeleri çağrı-
sında bulunan Özcan, "Yolcula-
rımızdan ricam, otogarlardan se-
yahat etmeleri. Dışarıdaki korsan
taşımacılığı değil de otogarlardan
kalkan, polis kontrolünden geçen
otobüslerle yapılan denetimli se-
yahati tercih etsinler. Çünkü oto-
garlardan kalkan otobüsler hem
bakım yönünden hem de polisler
tarafından kontrol edilmiş araç-
lardır." ifadelerini kullandı. Özcan,
Kurban Bayramı tatili nedeniyle
şehir dışına çıkmak isteyenlerin
otobüs seyahatlerinde talebin art-
ması üzerine 29 Mayıs ile 20
Haziran arasında ek seferlere izin
verildiğini, ek sefer süresinin
okulların tatilini ve üniversite sı-
navlarını da kapsadığını belirterek,
Ulaştırma ve Altyapı Bakanlığına
teşekkür ettiğini söyledi.
"Sektör bayağı
rahatlayacak"

Bayrama yönelik taleplerin
ana seferlerde karşılanamayacak
düzeye ulaştığını aktaran Özcan,
şöyle konuştu: "Ana seferlerimizin
biletleri dolu. Ek seferler başlıyor.
Ulaştırma Bakanlığının yazısı gel-

di. Bu yazı geldiği andan itibaren
emniyete ve jandarmaya bildirim
yapılarak ek seferler otomatik
olarak otogarlardan çıkış yapa-
caklar. Bugün İstanbul Otoga-
rı'ndan 1300 ile 1400 otobüs
kalkarken, bayram dolayısıyla
bu sayı 2 bin, 2 bin 200'lere
kadar çıkabilir. Bu bayramda ek
seferlerle beraber 21 günlük sü-
reçte sektör bayağı rahatlayacak.
Bayramda doluyuz. Ek seferleri-
miz başlıyor. Okulların tatili ve
üniversite imtihanları nedeniyle
de yoğunluk devam edecek. 20
Haziran'a kadar ek seferlerimiz
sürecek." Özcan, geçen bayramla
karşılaştırıldığında durumun daha

iyi olduğunu vurgulayarak, "Ge-
çen bayram da iyiydi ama bu
bayram daha iyi oldu. Çünkü
bu bayram yazın gelişiyle örtüş-
tü." diye konuştu.
"Her kesilen bilet,
sistem üzerinden
Bakanlığa bildiriliyor"

Bilet fiyatlarına zam yapıldığı
iddiasının her bayramda konu-
şulduğunu vurgulayan Özcan,
daha önce tüm firmaların Ulaş-
tırma ve Altyapı Bakanlığından
4 ay için fiyat aldığını, bu yeni
yönetmelikle fiyat belirleme za-
manının 3 aya çekildiğini anlattı.
Birol Özcan, şöyle devam etti:

"Bu fiyatların üstünde bilet ke-
semez. Mesela buradan Anka-
ra'ya bilet 1000 liraysa Bakanlığın
belirlediği kurallar çerçevesinde
bu bilet yüzde 30 aşağıya da sa-
tılabilir. Yani 700 liraya da olabilir.
Sen çok iyi servis yaparsan 900
liraya, 1000 liraya satarsın ama
1050 liraya satamazsın. Aynı şe-
kilde rekabetten dolayı 700 liraya
satan da olur ama 650 liraya
satamaz. Yolcu yoğunluğu ne-
deniyle 700 liraya satan firma
tekrar 1000 liraya dönünce hal-
kımız zam yapıldığını sanıyor.
Hayır, zam yok. Her kesilen bilet
sistem üzerinden Bakanlığa bil-
diriliyor." lİSTANBUL-AA
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Samsun'da ısırgan otundan ya-
pılan dondurma, ağızları tatlan-
dırıyor. Atakum ilçesinde don-
durma işletmecisi, tıbbi ve aro-
matik bitkiler arasında yer alan
ısırgan otundan dondurma ve şe-
kerleme üreterek satışa sundu.
Dondurma işletmesinin sahiple-
rinden Orhan Aydoğan, 3 yıldır
dondurmacılık yaptığını söyledi.
Doğal, katkısız, sağlıklı diyabetik
dondurmalar yaptığını be-
lirten Aydoğan, ısırgan
otlu dondurmayı da
Samsun Büyükşehir
Belediyesinin talebi
üzerine "8. Samsun
Yöresel Ot Yemek-
leri Festivali" kap-
samında ürettiğini
dile getirdi. Dondur-
manın hangi otla
daha lezzetli ve sağlıklı
olabileceği konusunda
yaptıkları araştırmalar sonu-
cunda ısırgan otlu dondurma ve
şekerlemenin ortaya çıktığını an-
latan Aydoğan, "Birkaç ot denedik
ama en güzeli olan ısırgan otunda
karar kıldık. Isırgan otu, çorbası
ve yemekleri bakımından çok tü-
ketilen bir ürün. Bunu dondur-
mayla birleştirmeye karar verdik."
dedi. Denemeleri sonucunda ısır-
gan otlu dondurma üretmeyi ba-
şardıklarını ve güzel geri dönüşler

aldıklarını anlatan Aydoğan, "Isır-
gan otunu doğadan topladık. Son-
ra işlemlerden geçirerek dondur-
mayla birleştirdik. İnsanlara 'ısır-
ganlı dondurma' denildiğinde şa-
şırıyorlar çünkü ısırgan otu nor-
malde elimizi yakıyor, insanların
anıları kötüdür bununla. Biz, onu
çok güzel bir dondurmaya dön-
üştürdük. İnsanlar tattıklarında
çok beğendi." diye konuştu. Ay-

doğan, ısırgan otlu don-
durmanın analizi konu-

sunda Ondokuz Ma-
yıs Üniversitesiyle
ortak çalışma yü-
rüttüklerini söyledi.
"Isırgan otunun de-
mir oranı yüksek."
diyen Aydoğan,
şunları kaydetti:

"Antidiyabetik özel-
likli, kan şekerini den-

geliyor, ödem attırıcı, il-
tihap söktürücü gibi sayısız

özellikleri bulunuyor. Bununla
daha güzel şeyler çıkartacağımızı
düşündüğümüz için çalışmaları-
mız devam ediyor. Salebimiz, 19
Mayıs ilçemizin. Türkiye'deki tek
organik sertifikalı salebimiz orada
yetişiyor. Kızılırmak Deltası'nın
manda sütünü kullanıyorum. Ot-
lar da zaten Samsun yöresine ait.
Tam bir Samsun ürünü ortaya
çıktı diyebiliriz." lSAMSUN-AA 

Yediemin otoparkları araç mezarlığına döndü, 25 yıldır bekleyen araçlar var

İnsan faaliyetlerinden kaynakla-
nan iklim değişikliği nedeniyle
son bir yılda dünya nüfusunun
yaklaşık yarısını oluşturan 4 mil-
yar insan, fazladan ortalama 30
gün aşırı sıcağa maruz kaldı.
İklim araştırma kuruluşları World
Weather Attribution (WWA), Cli-
mate Central ve Kızılhaç İklim
Merkezi'nin 2 Haziran'da küresel
farkındalık kampanyası olarak
kutlanan Sıcaklıkla Mücadele
Günü öncesinde yayımladığı ana-
lizine göre, fosil yakıtların kulla-
nımı sıcak hava dalgalarını daha
uzun süreli ve olası hale getirirken
bu durum, birçok ülkede hala
yeterince ciddiye alınmayan bir
tehdit. Daha uzun süren sıcak
hava dalgaları nedeniyle dünya
nüfusunun neredeyse yarısını
oluşturan 4 milyar insan, 1 Mayıs
2024-1 Mayıs 2025 tarihlerinde
yaşadıkları bölgelerde tarihsel
olarak gözlemlenen sıcaklıkların
yüzde 90'ından daha yüksek de-
ğerlerin yaşandığı fazladan en
az 30 aşırı sıcak gün geçirdi.
Analize göre bu, iklim değişikliği

olmasa yaşanmayacak bir du-
rumdu. İklim değişikliği, 195
ülke ve bölgede aşırı sıcak gün-
lerin sayısını en az iki katına çı-
kardı. Son bir yılda yaşanan 67
büyük sıcak hava olayının tama-
mı, iklim değişikliği nedeniyle
daha olası hale geldi. Londra Im-
perial College Grantham Enstitüsü
İklim Değişikliği ve Çevre Bölümü
İklim Bilimi Kıdemli Öğretim Gö-
revlisi ve WWA Eş Kurucusu Frie-
derike Otto, analiz sonuçlarına
ilişkin değerlendirmesinde, ça-
lışmanın çok net bir uyarı olarak
alınması gerektiğini ifade etti.
Otto, "Her yakılan petrol varili,
her salınan karbondioksit tonu
ve her artan dereceyle sıcak hava
dalgaları daha fazla insanı etki-
leyecek. Ancak iyi haber şu ki,
sıcak hava dalgalarının kötüleş-
mesini nasıl durduracağımızı bi-
liyoruz. Enerji sistemlerimizi daha
verimli ve fosil yakıt yerine ye-
nilenebilir kaynaklara dayalı hale
getirmeli, daha eşit ve dayanıklı
toplumlar inşa etmeliyiz." ifade-
lerini kullandı. lLONDRA-AA

İklim değişikliği nedeniyle son bir yılda 4 milyar
insan fazladan 30 gün aşırı sıcağa maruz kaldı

Türkiye Otobüsçüler Federasyonu (TOFED) Genel Başkanı Birol Özcan, Kurban
Bayramı'nda yolcu taşıyacak şehirler arası otobüslerde biletlerin bittiğini, ancak
29 Mayıs-20 Haziran arasında konulan ek seferlerin satışa sunulduğunu söyledi.

İstanbul'da Kurban Bayramı öncesi otobüs
biletleri tükendi, ek seferler devreye girdi

Dubai’de Arap Medya Zirvesi’ne
katıldım ve izlenimlerimi renkli
detaylarla size aktaracağım. Güçlü
sermaye akışının olduğu Körfez’de
medya hızla büyüyor. Bu sırada
sanal gerçeklik ve teknolojik riskler
de dikkatle izleniyor.

Medyanın kalbinin attığı zirve
bize de internet ile ilgili uyarılar
yapmış oldu. Evet, öte yandan
kahve ve medya da el ele tutuştu
bu zirvede.

Bir el kamerayı ya da mikrofo-
nu tutarken diğer el kahve finca-
nını tutuyor. Bu, Dubai’de düzen-
lenen ve herkesin ücretsiz özel
kahveler içtiği bir medya zirve-
sinden bir sahne.

“Gururla Dubai’den” sloganı,
bu muhteşem zirvede yükseliyor.

Medya Zirvesi. Ziyaretçiler, ha-
rika ve şık kahvelere sahip oldukları
için çok şanslıydılar. Üstelik hepsi
ikramdı. Dünyada rekabetin ya-
şandığı alanda 2025 Arap Medya
Zirvesi sırasında bir kahvenin 40
yıllık hatırı vardır sözü yanlılandı.

Dubai Medya Konseyi Başkanı
ve Dubai’nin Emiri Şeyh Ahmed
bin Muhammed bin Raşid El Mak-
tum’un himayesinde başladı.

Dubai Medya Konseyi Başkan
Yardımcısı ve Genel Müdürü, Dubai
Basın Kulübü Başkanı ve Organi-
zasyon Komitesi Başkanı Mona
Ghanem Al Marri ile tanışma ve
konuşma fırsatım oldu.

Al Marri stratejik medya iletişimi
ve yönetimi, kamu işleri ve halkla
ilişkiler alanlarında profesyonel
deneyime sahip. Şu anda Dubai
Hükümeti Medya Ofisi’nin
(GDMO) Genel Müdürü olarak
Dubai Hükümeti ile yerel ve ulus-
lararası medya arasındaki iletişim
kolunun başında bulunmakta. Ken-
disi ayrıca, Dubai Emiri, Veliaht
Prens ve Emirlik Başkan Yardımcısı
Şeyh Muhammed Bin Raşid El
Maktum’un medya işlerini de yö-
netmekte.
Türkler Körfez’de

Ayrıca Dubai Film ve TV Ko-
misyonu Başkanı Bay Jamal Al

Sharif ile Netflix gibi yeni ve
güçlü medya araçları hakkında
konuştum. Kendisi aynı zamanda
Dubai Medya Konseyi’nin başkanı
ve Dubai Stüdyo Şehri’nin genel
müdürü. Yerel üretimi teşvik et-
mek için yeni bir strateji geliş-
tirmesi bekleniyor. Belki ileride
Dubai’de büyük filmler görebili-
riz. Ne de olsa Tom Cruise’u Du-
bai’ye getiren isim O.

Türk medya yöneticisi Pelin
Mavili, Kamu Politikası Direktörü.
(MENAT, Netflix International BV)

Zirvede yeni yapımlar ve
MENA’da kadın içerikli film ya-
pımlarının güçlenmesi konusunda
çok mutlu olduklarını söylediler.
Bu pozitif tutum zirve boyunca
devam etti ve kimse yorulmadı,
aksine günün sonunda güzel kahve
ikramlarıyla tazelendiler.

Ayrıca birkaç kahve markası sa-
hibi, marka elçisi ve ünlü barista
ile de konuştum.

Pinewraps sahibi olan Muham-
med El Zaruni, bana, standı açar
açmaz hemen kalabalıklaştığını ve
insanların çok beğendiğini söyledi.
“Ne kadar da kremalı ve lezzetli.

Dipesh Maharjan, Baş Barista.
Esprso lounge olarak Zirvede taze
kahve vermenin harika olduğunu
Zirvede olmak bir onur.

Bu olayı, özel kahvelerini ta-
nıtmak için büyük bir fırsat diyordu.
Arnel, Backyard standında çalışan
bir diğer deneyimli baristaydı. Her
gün 1000 fincan kahveyi ücretsiz
dağıttılar.

Arap Medya Zirvesi 2025, Du-
bai’nin dinamik bir Arap medya
ortamı oluşturma vizyonunda yeni
bir stratejik dönüm noktası oldu.
Bu vizyon, küresel değişimlere ce-
vap verebilecek ve bölgenin kim-
liğini ve gelecek hedeflerini yan-
sıtan etkili içerikler üretebilecek
bir ortam.

İşte yapay zekâ ve sürükleyici
teknolojilerle şekillenen yeni ger-
çekliğe uyum sağlamanın önemi
burada yatıyor. Yani, sert siyah
kahve gerçek ve hepimiz yapay
olana odaklanmaya hazırız.

Kameranın objektifinden
kahveyi görmek
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ÖZGÜR DİKMEN

zgür Dikmen, Netanya-
hu’nun Trump ile bozulan
ilişkilerinin perde arkasını

ve giderek azalan meşruiyetini AA
Analiz için kaleme aldı.

İsrail Başbakanı Binyamin Netan-
yahu’nun uzun siyasi hayatının en
sıkıntılı dönemi Aralık 2022’de baş-
ladı. Netanyahu, İsrail tarihinin en
sağcı hükümetini kurmasının ardın-
dan İsrail Anayasa Mahkemesi'nin
yapısında değişikliğe gitme planla-
rından ötürü Ocak 2023’ten itibaren
toplumun çeşitli kesimlerinden yoğun
protestolarla karşılaştı.

Her ne kadar krizin başlangıcı ola-
rak genellikle 7 Ekim kabul edilse
de Ocak 2023’ten itibaren İsrail ordu
kurmaylarıyla yaşanan ve daha önce
benzeri görülmemiş boyutlara ulaşan
gerilim, 7 Ekim’e giden sürecin temel
belirleyicilerinden biri oldu. Devlet
içerisinde ciddi ayrışmalara yol açan
süreç, Netanyahu’ya istihbarat akışının
bilinçli olarak sekteye uğramasıyla
sonuçlandı. 7 Ekim sonrasında Ne-
tanyahu’nun siyasi kaderi, onu bir
ulusal güvenlik sorunu olarak gören
ordu kurmayları ve Benny Gantz gibi
ordu kökenli siyasetçiler ile savaş or-
tamında yükselen sağcı dalgadan fay-
dalanarak Netanyahu’yu siyasetten
silmek isteyen Itamar Ben-Gvir ve
Bezalel Smotrich gibi radikal sağcı-
ların tehditleri arasında sıkıştı.
Netanyahu 
köşeye mi sıkışıyor?

Netanyahu bu süreçte çeşitli ham-
lelerle siyaseten sağ kalmayı başarmış
olsa da İsrail siyasi sahnesinde çok bir
şey değişmiş değil. Ancak eski ABD
Başkanı Joe Biden yağmurundan ka-
çarken Donald Trump dolusuna tutul-
muş daha zayıf bir Netanyahu var.

Biden’ın başkanlığının son aylarında,
İsrail’in Gazze’de yürüttüğü katliam
ve işgale yönelik ABD’den temkinli
bazı eleştiriler ve ağır bombardıman
ekipmanlarının teslimatının durdurul-
ması gibi sınırlı kısıtlamalar gelse de

İsrail yoğun askeri ve mali desteği al-
maya devam etti. Bu sınırlı kısıtlamalara
rağmen Netanyahu, Kasım 2024’te
Trump’ın ABD Başkanı seçilmesini ken-
disi için mutlak bir kurtuluş olarak
görmekteydi. Trump’ın ilk dönemi, İs-
rail’in ABD’den rekor düzeyde mali,
askeri ve diplomatik destek aldığı; Ku-
düs’ün başkent olarak tanındığı ve Ab-
raham Anlaşmaları gibi adımlarla böl-
genin en zengin aktörleriyle bir araya
gelerek diplomatik gücünün zirvesine
ulaştığı bir dönem oldu.

Dolayısıyla Trump’ın ikinci dönemi
hem Netanyahu hem de bölgedeki diğer
aktörler tarafından İsrail’in bölgedeki
gücünün yeni zirveler göreceği bir dö-
nem olarak beklenmekteydi. Durum
bir yönüyle beklendiği gibi de oldu.
Trump, Biden’ın teslimatını durdurduğu
ağır bombardıman ekipmanlarının ye-
niden gönderilmesinin önünü açtı ve
başkanlığının ilk iki ayında, ABD Kon-
gresi’ni baypas ederek toplam 12 milyar
dolarlık silah yardımında bulundu. Ocak
2025 sonrasındaki bu gelişmeler, ABD
ile İsrail arasındaki ilişkilerin genel sey-
rinde olağanüstü bir duruma işaret et-
mese de aynı dönemde Trump ile Ne-
tanyahu arasında bir gerilimin ortaya
çıkmasına sahne oldu.

Trump’ın ikinci döneminde Orta Do-
ğu’da temellerini atmak istediği yeni
düzen ve Netanyahu’nun İsrail’deki
geleceği üzerinden bu yeni plana ta-
vizsiz bir şekilde karşı çıkması bu geri-
limin kaynağı olarak gösterilebilir.
Trump’ın ilk başkanlık dönemiyle ikinci
başkanlık döneminin ilk diplomatik zi-
yaretleri iki dönem arasındaki ciddi
farklılıklar da bahsi geçen gerilime ışık
tutuyor.

Mayıs 2017’deki ilk diplomatik tu-
runda Suudi Arabistan ve İsrail’i ziyaret
eden Trump, Suudi Arabistan’da Abra-
ham Anlaşmalarının temellerini atmıştı.
O dönem İsrail için büyük bir destek
olan bu ziyaretten kısa bir süre sonra
da Kudüs’ü İsrail’in başkenti olarak ta-
nımış ve ABD elçiliğini Tel Aviv’den
Kudüs’e taşıma kararı almıştı.

Trump 13-16 Mayıs arasında ger-
çekleştirdiği ikinci döneminin ilk dip-

lomatik ziyaretinde yine Orta Doğu’ya
yöneldi. Ancak bu ziyaretin 2017’deki
ilk ziyaretle arasındaki farklardan en
büyüğü İsrail’e programında yer ayır-
maması oldu. Bunun yanı sıra, Doha’yı
ziyaret ederek yakın zamana kadar
Hamas’a açık destek vermesiyle öne
çıkan Katar’a giden ilk ABD Başkanı
olması, Trump’ın İsrail’e yönelik tutu-
mundaki değişimin işaretlerinden biri
olarak değerlendirildi.

Bunlara ek olarak, ABD’nin Suriye’ye
uyguladığı yaptırımları kaldırdığını ilan
etmesi ve Suudi Arabistan Veliaht
Prensi Muhammed Bin Selman’ın ev
sahipliğinde, Cumhurbaşkanı Recep
Tayyip Erdoğan’ın çevrim içi katılımıyla
Suriye Cumhurbaşkanı Ahmed Şara
ile yapılan görüşmenin ardından yapılan
olumlu yorumlar, İsrail’de, özellikle de
Netanyahu cephesinde paniğe yol açtı.

Trump’ın Aralık 2024’ten bu yana
birlikte çalışmayı gözden geçirdiği ve
Mayıs 2025 itibarıyla tamamen ikna
olduğunun işaretlerini verdiği Şara’yı,
İsrail güvenlik bürokrasisinin hala bir
el-Kaide üyesi olarak değerlendirmekte
ısrar etmesi, İsrail’in bölgedeki yeni
durumu algılamakta zorlandığının işa-
retleri olarak görülebilir. Trump ve Ne-
tanyahu arasındaki anlaşmazlığın tam
olarak ABD’nin kurmaya çalıştığı yeni
bölgesel düzlemden kaynaklandığını
söylemek mümkün.

Bir yandan Gazze’de ateşkes için İs-
rail’den net bir yol haritası isteyen
Trump, diğer yandan İsrail’den bağımsız
olarak Umman’ın arabuluculuğunda
İran’la nükleer müzakereler yürütmekte.
İsrail’e füze saldırıları düzenleyen Ye-
men’deki Husilere dönük ABD hava
saldırılarını 6 Mayıs’ta sona erdiren
Trump, Husiler ile ABD gemilerine sal-
dırmayacaklarına dair yine Umman’ın
arabuluculuğunda bir anlaşmaya vardı
fakat İsrail’e Husi saldırıları anlaşmanın
kapsamı dışında kaldı.
ABD-İsrail ilişkisinde
derin çatlaklar

Suriye dosyası, Trump ile Ne-
tanyahu arasındaki anlaşmazlığın
en kilit konularından biri. Ameri-

ka’nın sıcak çatışmanın dışında kal-
dığı bir ortamda, Suriye’de iç savaşın
sona ermesini ve düzenin tesisini
önemseyen Trump, Türkiye’nin bu
süreçteki ana rolünü çeşitli vesile-
lerle vurguladı.

Suriye’ye hava saldırılarında bu-
lunan, kendisine yakın çeşitli Dürzi
ve Alevi gruplar üzerinden Suriye’yi
istikrarsızlaştırma girişimlerinde
bulunan, Suriye’deki askeri üsleri
Rusya’nın kontrol etmesine dönük
çağrılarda bulunan İsrail’in Türki-
ye’yle savaşın eşiğine gelmesi Trump
ve Netanyahu arasındaki ilişkileri
geren bir diğer gelişme oldu.

Zira İsrail Suriye’de düzen kurucu
herhangi bir hükümetin kontrolü
ele almasından çok, kaotik bir du-
rumun devamını ve ileride Suri-
ye’nin bölünmesini kendi çıkarları
için en uygun durum olarak görüyor.
Bu bağlamda İsrail, tıpkı Irak Savaşı
dönemindeki gibi bölgede ABD’nin
güçlü bir askeri varlık göstermesinin
İsrail’in güvenliği açısından hayati
olduğunu öne sürüyor.

Buna karşıt olarak, Orta Doğu’da
askeri müdahalesini gerektiren her-
hangi bir durumun ortaya çıkmasını
istemeyen ABD, Suriye’de istikrar
ortamının oluşumu için Türkiye,
Katar ve Suudi Arabistan gibi ak-
törlerle yapıcı bir diyalog sürdürü-
yor. ABD-İsrail ilişkilerinin en önemli
gündem maddelerinden birinin İran
olduğu bilinen bir gerçek. Bu ko-
nudaki son gelişmeler ve Trump’ın
açıklamaları İsrail ve ABD’nin İran’a
saldırı konusunda ayrışmaya baş-
ladığını gösteriyor.

İran’a karşı şahin tutumuyla bi-
linen ve Trump’ın bilgisi olmaksızın
Netanyahu’yla İran’a saldırı konu-
sunda görüşmeler yapan Trump’ın
Ulusal Güvenlik Danışmanı Mike
Waltz’un 1 Mayıs’ta görevden alın-
ması bu bağlamda en kritik döne-
meçlerden biri.

Waltz’un ardından Ulusal Gü-
venlik Konseyi kadrosunda geniş
bir değişime gidilmesi de sanılandan
daha köklü bir değişimin işareti

olarak yorumlanıyor. Bütün bunların
12 Nisan’da Umman’da başlayan
ABD-İran görüşmelerinden sonra
gelmesi İsrail’in süreci manipüle
etmeye çalışmasının bir sonucu ola-
rak düşünülebilir. Nitekim İsrail’in
İran’ı vurma planları yaptığına dair
istihbarı raporların sonucunda,
Trump İsrail’in İran’ı vurabileceğini
ama bu konuda yalnız olduğunu
belirtti. 7 Ekim’den bu yana İsrail
toplumuna Gazze’yi yok ettiğini
göstermek ve böylelikle radikal
sağcı partilere oy kaptırmamak adı-
na açık bir soykırıma imza atan
Netanyahu, en yakın müttefiki
ABD’nin Orta Doğu sokağındaki iti-
barını da toparlanması imkansız
bir şekilde ateşe attı.

Trump’ın Orta Doğu turu yatırım
toplama ve silah satışı kadar bir
hasar tespit çabası olarak da görü-
lebilir. Nitekim İsrail’i ziyaret et-
meyişi, Katar’a gidişi ve Şara ile
görüşmesine ek olarak İran ve Hu-
siler ile diplomatik çözüm arayışında
olması ve en nihayetinde Waltz
gibi şahin isimleri uzaklaştırması
ABD’nin Orta Doğu politikasında
sürdürülebilirliği belirsiz ama sert
bir dönüşe işaret ediyor.

Netanyahu’nun ise radikal sağın
ateşini körükleyerek geldiği bu nok-
tadan dönüp Trump’ın istediği çiz-
giye gelebilmesi çok olası görün-
müyor. Netanyahu ya Trump’la doğ-
rudan çatışmadan ABD’nin pozis-
yonuna üzeri örtük bir şekilde karşı
çıkıp İsrail aşırı sağının liderliğine
oynayarak politik olarak hayatta
kalmayı deneyecek ya da fırtına
geçinceye dek İran dosyasını sıcak
gündem olmaktan çıkarıp Trump’la
aynı çizgide buluşacak. Yine de
böyle bir atmosferde Netanyahu’nun
kendisine yönelen siyasi tehditleri
dışarıda yeni çatışma alanları bu-
larak defetme taktiğinin hemen her
defasında işe yaradığını unutma-
makta fayda var.

[Özgür Dikmen, Stanford Üni-
versitesi Tarih Bölümü’nde doktora
çalışmalarını sürdürmektedir.]

Ö

İsrail ordusunun Gazze Şeridi'ne sabah
saatlerinden bu yana düzenlediği sal-
dırılarda en az 18 Filistinlinin hayatını
kaybettiği belirtildi. İsrail ordusu, 7
Ekim 2023'ten bu yana Gazze'de sivilleri
ve sivil yerleşim bölgelerinin yanı sıra
hastane, okul, aşevi, yardım dağıtım
merkezleri gibi insani altyapıyı da hedef
alıyor. Sağlık kaynaklarından alınan
bilgiye göre, İsrail ordusunun Gazze
Şeridi'nin kuzeyindeki Cibaliya en-Nezle
bölgesinde Filistinli "Nasr" ailesine ait
evi bombalaması sonucu en az 7 kişi
hayatını kaybetti, çok sayıda kişi yara-
landı. İsrail ordusu Cibaliya'da Filistin-
lilerin toplandığı 2 bölgeye saldırdı, 5
kişi öldü, çok sayıda kişi yaralandı.

Gazze Şeridi'nin güneyindeki Han
Yunus'un El-Mevasi bölgesinde de İsrail
ordusu yerinden edilen Filistinlilerin
kaldığı 2 çadırı vurdu. Saldırıda 3 Fi-
listinli yaşamını yitirdi. Han Yunus'un
Abasan el-Kebira bölgesinde İsrail or-
dusunun sivil bir aracı bombalaması
sonucu 2 kişi öldü, yaralananlar oldu.
Gazze Şeridi'nin güneyindeki Refah
kentinde yardım almaya çalışan sivillere
İsrail ordusunun ateş açması sonucu 1
kişi yaşamını yitirdi. İsrail ordusu Gazze
Şeridi'nin kuzeyindeki Gazze kentinin
Tuffah Mahallesi ile Han Yunus'un ku-
zeyindeki Karara bölgesinde çok sayıda

sivil binayı havaya uçurdu. Ayrıca Gazze
Şeridi'nin kuzeyi ile güneyini ayıran
Netzarim Koridoru yakınlarında kurulan
yardım noktasında, İsrail ordusunun
açtığı ateş sonucu birçok Filistinlinin
yaralandığı aktarıldı. Filistin resmi ajansı
WAFA'ya göre, İsrail ordusu Gazze'nin
orta kesimindeki Deyr el-Belah kentinde,
Bureyc Mülteci Kampı yakınlarında
gıda almak için yardım dağıtım nokta-
sına giden Filistinlilere ateş açtı.
Saldırıda biri ağır en az
20 Filistinli yaralandı.

Öte yandan, Birleşmiş Milletler (BM)
İnsani İşlerden Sorumlu Genel Sekreter
Yardımcısı ve Acil Yardım Koordinatörü
Tom Fletcher, BBC'ye verdiği demeçte

İsrailli bakanların Gazzelileri başka
bölgelere gönderme yönündeki açık-
lamalarının etnik temizlik anlamına
gelip gelmediğiyle ilgili değerlendir-
mede bulundu. "Bu, nüfusun zorla ye-
rinden edilmesidir. Mahkemeler, bu
duruma ne diyeceğimize karar vere-
cektir." ifadelerini kullanan Fletcher,
Gazzeliler açlıkla mücadele ederken
gıda yardımlarının İsrail tarafından sı-
nırda bekletildiğini söyledi. İsrailli ba-
kanların, Gazzelileri baskı altına almak
için yardımı engelledikleri yönünde
açıklamalar yaptıklarını kaydeden Fletc-
her, "Bu, bir savaş suçu mu?" sorusu
üzerine, "Evet. Bir savaş suçu olarak
sınıflandırılıyor. Bunlar hakkında asıl
kararı verecek olan mahkemelerdir.

Tarih de kendi hükmünü zamanla ve-
recektir. İnsani yardım alanında çalışan
biri olarak ben mümkün olan en fazla
yardımın bir an önce bölgeye girmesiyle
ilgileniyorum." yanıtını verdi. Fletcher,
İsrail'in "Hamas yardımları çalıyor." id-
diasına da yanıt vererek, "Çok küçük
oranda bir yardım Hamas tarafından
çalındı. Bu risk, çok karmaşık ve askeri
kontrol altındaki ortamlarda her zaman
vardır. Ben de yardımların Hamas'a
gitmesini istemiyorum. Tarafsız, orantılı
ve bağımsız olmak bizim prensibimizdir.
Amacımız, yardımların Hamas'a değil
sivillere gitmesidir." diye konuştu.
"Soykırımı önlemek için
harekete geçecek misiniz?"

Fletcher, 20 Mayıs'ta yaptığı, "48 saat
içinde ulaşamazsak 14 bin bebek ölecek."
açıklamalarına yönelik eleştirilere dikkati
çekerek, saat vermekte hata ettiğini
ancak bu riskin uzun vadede geçerli ol-
duğunun altını çizdi. BM'nin 10 bin
kamyonu dolduracak kadar yardım mal-
zemesinin hazır olduğuna işaret eden
Fletcher, BM Güvenlik Konseyine yönelik
"Gazze'de soykırımı önleyin" çağrısına
ilişkin şunları kaydetti: "Tarih bizi yar-
gılayacak. Tarihin bizi yargılamada sert
olacağını düşünüyorum. Böyle de olmalı.
Güvenlik Konseyinde cümlelerimi dik-

katle seçtim. Yine öyle yapacağım. Gü-
venlik Konseyini uyarmak istiyorum.
Geçmiş olaylarda, Ruanda'da, Srebre-
nitsa'da ve Sri Lanka'da yaşananlardan
sonra dünya bize zamanında harekete
geçmediğimizi, dünyayı soykırımı önle-
mek için uyarmadığımızı söyledi. Dün-
yaya ve Güvenlik Konseyine uyarım da
budur. Soykırımı önlemek için harekete
geçecek misiniz? Önceden uyarıldınız.
'Ne olduğunu bilmiyorduk.' diyemeyiz."

Birleşmiş Milletler İnsani İşler Koor-
dinasyon Ofisi (UNOCHA) Sözcüsü Jens
Laerke, BM Cenevre Ofisi'nin haftalık
basın toplantısında değerlendirmelerde
bulundu. Uluslararası çabaların, İsrail
yetkilileri tarafından ciddi şekilde kısıt-
lanması nedeniyle Gazze halkının yar-
dımlardan mahrum kalmaya devam et-
tiğini söyleyen Laerke "Gazze, dünyada
açlığın en fazla yaşandığı yer. Nüfusun
tamamının kıtlık riski altında olduğu
tanımlanan tek bölge." dedi. Laerke, İs-
railli yetkililerin 11 haftayı aşkın sürenin
ardından yaklaşık 10 gün önce Kerem
Ebu Salim (Kerem Şalom) Sınır Kapısı'nı
"sınırlı sayıda" yardım tırı için tekrardan
açtığını hatırlattı. O tarihten bu yana
yaklaşık 900 yardım tırının girişine izin
verildiğini söyleyen Laerke, "Bunlardan
600'den daha azı Gazze'ye ulaştırıldı."
diye konuştu. lGAZZE-AA

İsrail’in Gazze’ye düzenlediği saldırılarda 13 Filistinli hayatını kaybetti
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Trump’ın ikinci döneminde Orta Doğu’da temellerini
atmak istediği yeni düzen ve Netanyahu’nun İsrail’deki

geleceği üzerinden bu yeni plana tavizsiz bir şekilde
karşı çıkması bu gerilimin kaynağı olarak gösterilebilir.

Netanyahu’nun yeni
çıkmazları: Trump’la
gerilim derinleşiyor
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umhurbaşkanı Er-
doğan, İstanbul Fi-
nans Merkezi'nde

düzenlenen 2. İstanbul Dünya
İslam Ekonomisi Zirvesi'nde yap-
tığı konuşmada, 3 kıtanın kavşak
noktası İstanbul'da zirve dolayı-
sıyla katılımcıları ağırlamaktan
büyük bir memnuniyet duydu-
ğunu söyledi. Katılımcılara, "Ül-
kemize hoş geldiniz, sefalar ge-
tirdiniz" diyen Erdoğan, her bi-
risinin başarılı ve verimli zirve
geçirmesini temenni etti. Erdoğan,
özellikle yurt dışından program
için kente teşrif eden misafirlerin
İstanbul'u görmelerini, kaldıkları
süre içerisinde bu kadim şehri
bütün yönleriyle yaşamalarını,
teneffüs etmelerini, katılımcıların
buradan çok güzel hatıralarla
ayrılmalarını temenni ederek, ül-
kelerindeki kişilere de kendile-
rinden selam götürmelerini istedi.
Cumhurbaşkanı Erdoğan, El Ba-
raka Grubunun Kurucusu ve İs-
lami finansın dünyadaki öncü
isimlerinden Şeyh Salih Abdullah
Kamil'i rahmetle yad ederek,
Şeyh Salih'in eşsiz mirasını ba-
şarıyla muhafaza eden Abdullah
Salih Kamil'i de yürekten tebrik
etti. Müslümanlar olarak dünya
nüfusunun yüzde 25'ini oluştur-
duklarını belirten Erdoğan, "An-
cak İslami finans sektörünün bü-
yüklüğü yaklaşık 2,5 trilyon dolar
düzeyinde seyrediyor. Birleşmiş
Milletlerden sonra en büyük ulus-
lararası organizasyon olan İslam
İşbirliği Teşkilatı üyesi 57 ülkenin
dünya ticaretinden aldığı pay ise
sadece yüzde 11 civarındadır.
Nüfus bakımından yüzde 25'e
tekabül eden küresel ekonominin
yaklaşık yüzde 9'unu teşkil edi-
yoruz. Bu rakamlar bize şunu
anlatıyor: İslam alemi olarak ara-
mızdaki ticaret, yatırım, finans
ve işbirliği imkanlarını en üst
düzeye çıkarmamız gerekiyor."
diye konuştu. "Küresel ekono-
minin kaotik atmosferinde İslami
finansın sunduğu etik, adil ve
sürdürülebilir yaklaşımlar çok
detaylı bir şekilde mercek altına

alınacaktır" ifadelerini kullanan
Erdoğan, şöyle devam etti: "Stra-
tejik İslami ekonomik planlama-
sından büyüme modellerine, tek-
noloji odaklı fintek çözümlerinden
helal yaklaşımlara, geniş bir yel-
pazede ortaya konulacak fikirler
bizleri hedeflerimize bir adım
daha yaklaştıracaktır. Şunun bi-
linmesini özellikle isterim: Türkiye
olarak tarih boyunca kültürler
ve insanlar arası köprüler kurmuş
bir coğrafyada yer almanın so-
rumluluğuyla hareket etmekteyiz.
İstanbul'un küresel bir merkez
haline gelmesi için attığımız adım-
lar, ülkemizin yanı sıra tüm İslami
finans camiasına da yeni fırsatlar
sunuyor. İstanbul Finans Merkezi
çatısı altında başlattığımız işbir-
likleri küresel ekonomiye enteg-
rasyon kadar İslami değerlerimizi
koruyan bir model inşa etme
gayretimizin de en somut nişa-
nesidir. Katılım finansın İstanbul
merkezli olarak gelişip serpilme-
sine büyük önem veriyoruz. Sahip
olduğu eşsiz konum, birikim ve
potansiyel bu noktada İstanbul'a
ve İstanbul Finans Merkezi'ne
çok ciddi avantajlar sağlıyor. İlgili
kurumlarımızın ve yetkililerimizin
de gayretleriyle bu avantajları
kalıcı kazanımlara tahvil edebil-
meyi ümit ediyorum."

Ekonomide, bilhassa da finans
alanında insan odaklı, adaletli,
merhametli, sorumlu bir para-
digmaya olan talebin günden

güne arttığını belirten Erdoğan,
"Bir defa şu hakikati artık hepimiz
görebiliyoruz. Cari küresel eko-
nomik sistem, sadece tüketimi
ve kar maksimizasyonunu önce-
leyen sorumlu yapısıyla, insani
değerleri geri planda tutmakta,
eşitsizlikleri beslemekte, üretimsiz
bir büyümeyi özendirmektedir.
Mevcut sistem bu haliyle ekono-
mik kalkınmayı destekleyecek
çözümler bulmak yerine tali ön-
lemleriyle asıl problemlerin üze-
rini örtmektedir." ifadelerini kul-
landı. Gelinen noktada mevcut
sistemin bu haliyle devam ede-
meyeceğini, süreci doğru okuyan
birçok uzman ve düşünürün de
ifade ettiğini aktaran Erdoğan,
şunları kaydetti: "Bakınız burada
şu parantezi açmak durumun-
dayım. Yarım asra yaklaşan siyasi
hayatı boyunca, milletin takdiriyle
geldiği tüm görevlerde faize da-
yalı ekonomik sistemle kararlılıkla
mücadele etmiş bir kardeşinizim.
Eşitsizlikleri derinleştiren, gelir
adaletini bozan, milyarlarca insanı
bir avuç kapitalistin kölesi haline
getiren çarpık sisteme daima
itiraz ettim, yine itiraz ediyorum.
Her ne suretle olursa olsun faizi
ve faize dayalı bir ekonomik sis-
temi meşru göremeyeceğimizi
sık sık ifade ettim." diye konuştu.
Erdoğan, faizin ekonomide, üre-
timde, ticarette ve sosyal hayatta
yol açtığı sorunlara ve sıkıntılara
dikkat çektiğini hatırlatarak, şöyle

devam etti: "Rantiyenin sesi olan
muhalefet, hemen her konuda
olduğu gibi bunda da hep karşı-
mıza dikildi. Doğru olan politi-
kalarda dahi bu ülkenin ve mil-
letin hayrına olacak yerli ve milli
bir duruş sergileyemediler. Ken-
dilerine ezberletilen argümanların
ötesine geçemediler. Daha doğ-
rusu buna cesaret edemediler.
Oysa insanlığı faize mecbur ve
mahkum bırakan küresel sisteme
itiraz etmek özellikle yerilecek
bir davranış değil takdir edilecek
vakur bir tavırdır. Tayyip Erdoğan
olarak, şahsen faizsiz ekonomi
özlemimi bundan sonra da gür
bir seda ile dillendirmeye devam
edeceğim. Tıpkı 'Dünya 5'ten bü-
yüktür' itirazımızda olduğu gibi,
faize dayalı ekonomik nizamın
değişmesi için de mücadeleden
geri durmayacağız."

Dünyada artan eşitsizliklerin,
finansal krizlerin sebep olduğu
güven bunalımının ve iklim de-
ğişikliklerinin beraberinde getir-
diği ciddi ekonomik risklerin,
kendileriyle birlikte başkalarını
da yeni modeller geliştirmeye
teşvik ettiğini söyleyen Erdoğan,
İslami ekonomi ilkelerinin, risk
paylaşımını, adaleti ve toplumsal
dayanışmayı merkeze alan özgün
yapısıyla öne çıktığını ancak he-
deflenilen seviyelerin uzağında
olduklarını dile getirdi. Erdoğan,
"Tüm teşviklerimize rağmen, ül-
kemizde katılım bankacılığının
yüzde 8,1 oranında kalmasını
açıkçası biz yeterli bulmuyoruz.
Türkiye Varlık Fonu tarafından
gerçekleştirilen, toplamda 1 mil-
yar dolarlık sukuk ihracı kıymetli
olsa da önümüzde hala ciddi bir
mesafe var. Halk Bankın katılım
finans sektöründe hizmet verecek
olmasını memnuniyetle karşılıyor.
Aldıkları bu stratejik karardan
ötürü kendilerini tebrik ediyo-
rum." diye konuştu.

Türkiye olarak ayrıca doğru-
dan ekonomik maliyeti 105 mil-
yar doları bulan deprem felake-
tinin izlerini silmeye çalıştıklarının
altını çizen Erdoğan, "Son iki

yılda bu amaçla kullandığımız
kaynağın tutarı 75 milyar doları
buldu. 201 bin konutun anahta-
rını teslim ettik. Yıl sonuna kadar
252 bin konutun anahtarını dep-
remzedelerimize teslim etmeyi
planlıyoruz. Yani çok çeşitli cep-
helerde, gerçekten yoğun bir mü-
cadele içindeyiz. Ticaret savaş-
larıyla dalga boyu giderek artan
fırtınalı sularda 86 milyonun yol-
culuk ettiği Türkiye gemisini gü-
venle sahile çıkarmanın derdin-
deyiz. Tüm zorluklara rağmen
hamdolsun iyi gidiyoruz. Deprem
bölgesinde yaralar hızla sarılıyor."
diye konuştu.

Erdoğan, ekonomi cephesin-
de 2 yıldır dirayetle uyguladıkları
makro ekonomik istikrar ve re-
form programının olumlu neti-
celerini görmeye başladıklarını
söyledi. Temel öncelikleri olan
enflasyonda gözle görür iyileş-
meler kaydettiklerini belirten
Erdoğan, "Yıllık enflasyon 11
aydır kesintisiz düşüyor. Nisan
ayında son 40 ayın en düşük
seviyesine geriledi. Hedefimiz
net, enflasyonu kalıcı şekilde
tek haneli seviyelere indireceğiz.
Petrol fiyatlarındaki düşüş hem
enflasyonu hem dış açığı aşağı
çekiyor. Merkez Bankamızın
brüt rezervleri 153 milyar doları
aşmış durumda. İstihdam cep-
hesinde de güçlü bir performans
var. Mart ayında işsizlik oranı
yüzde 7,9'a geriledi, 2005'ten
bu yana en düşük seviyeyi gör-
dük." diye konuştu. Erdoğan, di-
ğer sektörleri de yakından takip
ettiklerini dile getirerek, "Tekstil,
hazır giyim, deri ve mobilya sek-
törlerinde çalışan özellikle çalışan
başına aylık 2500 lira KOSGEB
desteği vermeye başladık. Kamu
maliyesinde disiplinimizi koru-
yoruz. Kayıt dışı ekonomiyle
mücadelede etkin adımlar atı-
yoruz. Hiçbir boşluk bırakmadan
özellikle göz bebeğimiz reel
sektörümüzü ihmal etmeden,
çok boyutlu anlayışla süreci ti-
tizlikle yönetiyoruz." ifadelerini
kullandı. lİSTANBUL-AA
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Aile ve Sosyal Hizmetler Bakanlığı'nın
katkılarıyla İstanbul Aile Vakfı tara-
fından "21. Yüzyılda Aile Olmak" te-
masıyla düzenlenen ve Anadolu Ajan-
sının global iletişim ortağı olduğu 3.
Uluslararası Aile Sempozyumu'nun
açılışında konuşan  Aile ve Sosyal
Hizmetler Bakanı Mahinur Özdemir
Göktaş, 2025 yılının "Aile Yılı" ilan
edilmesinin sembolik bir adım olma-
nın çok ötesinde, Türkiye için bir se-
ferberlik çağrısı olduğunu dile getirdi.
Aileye yönelik tehditlere ilişkin Göktaş,
"Cinsiyetsizleştirme, bireyselleşme,
dijitalleşmenin etkisiyle zayıflayan
toplumsal bağlar ve dönüşen aile ya-
pısı, bugün artık sadece bireysel bir
mesele değildir. Ülkemizin geleceğini
ilgilendiren bir sorundur. Biz, genç
ve dinamik nüfusumuzla gurur duyan
bir ülkeyiz. Ancak son yıllarda hem
dünyada hem ülkemizde genç nüfus
oranında ciddi bir düşüş var. Doğum
oranlarında da benzer bir düşüş gö-
rüyoruz. Doğurganlık hızında ülke
tarihinin en düşük oranı olan 1,48
seviyesine kadar geriledik. Bu rakam,
nüfusun kendini yenileme seviyesi
olan 2,1'in oldukça altında. Bu tablo,
ekonomik büyümeden sosyal yapıya,
üretimden sağlığa kadar her şeyi et-
kilemektedir." değerlendirmesinde
bulundu.  Ailenin, nesilleri yetiştiren,

yeni kuşaklara kültürel kimliği, de-
ğerleri aktaran en önemli müessese
olduğunu vurgulayan Göktaş, bu ne-
denle ailenin, toplumun en küçük
ama en güçlü yapı taşı olduğunu
söyledi.Aileyi korumanın insanlığı ko-
rumak olduğunu belirten Göktaş,
sözlerini şöyle tamamladı: "Bu on yıl
boyunca, demografik dayanıklılığımızı
güçlendirmek ve nesiller arası daya-
nışmayı artırmak için çalışacağız. Aile
yapısını tehdit eden risklere karşı
ortak çalışmalar geliştireceğiz. Aile
değerlerinin yeniden inşasına yönelik
kapsamlı küresel bir seferberliğe ön-
cülük edeceğiz. Bizim güçlü bir top-
lumsal yapımız var. Güçlü bir nüfu-
sumuz var. Nüfus, yalnızca sayıdan
ibaret değildir. Nüfus aynı zamanda,
bir ülkenin dinamizmi, üretim gücü
ve geleceğe dair en büyük teminatıdır.
Tarihimiz bize hep şunu gösterir.
Güçlü bir devlet, ancak güçlü bir
nüfus yapısıyla mümkündür. Bu ne-
denle, güçlü ve dinamik nüfusumuzu
korumak, geleceğimizi güvence altına
almak demektir. Aile kurumunu des-
tekleyecek politikaları kararlılıkla uy-
gulamak Türkiye’nin yarınlarını daha
sağlam temeller üzerine inşa etmek
demektir. Böylece, 'Güçlü Aile, Güçlü
Toplum, Güçlü Türkiye' idealini gerçeğe
dönüştüreceğiz." l       İSTANBUL-AA
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Dışişleri Bakanı Hakan Fidan, Rus-
ya-Ukrayna Savaşı'na ilişkin "Ya
bu savaşın devamına göz yuma-
cağız ya da bu sene içerisinde
kalıcı bir barışa ulaşacağız. Mü-
zakerelerin somut sonuçlar vere-
bileceğini ispatladık." dedi. Fidan,
Ukrayna'nın başkenti Kiev'de Dış-
işleri Bakanı Andrii Sybiha        ile gö-
rüşmesinin ardından düzenlenen
ortak basın toplantısında konuştu.
Rusya-Ukrayna Savaşı'nda "kritik
bir yol ayrımına" yaklaşıldığına
ve 16 Mayıs'ta İstanbul'da yapılan
barış müzakerelerine işaret eden
Fidan, "Müzakerelerin başında işa-
ret ettiğim üzere, önümüzde iki
yol bulunmakta. Ya bu savaşın
devamına göz yumacağız ya da
bu sene içerisinde kalıcı bir barışa
ulaşacağız. Türkiye açısından di-
yalog yoluyla adil ve kalıcı bir ba-
rışa ivedilikle ulaşılması ve savaşın
sona erdirilmesi tek yoldur." ifa-
delerini kullandı. Fidan, İstan-
bul'daki barış müzakerelerinin
yeni bir başlangıç olarak değer-
lendirildiğini vurgulayarak, "İs-
tanbul'da varılan takas mutaba-
katının süratli şekilde tamamlan-
ması, müzakerelerin somut so-
nuçlar verebileceğini ispatladı. Biz
İstanbul'da yakalanan ivmenin
sürmesini istiyoruz." diye konuştu.
Fidan'dan liderler zirvesi önerisi

Rusya-Ukrayna müzakerelerin-
de bundan sonraki aşamada li-
derler toplantısının gerçekleşmesi
ve uzun süreli bir ateşkesin hayata
geçmesinin iyi olacağını belirten
Fidan, şöyle devam etti: "Sayın
(Cumhurbaşkanı Recep Tayyip)
Erdoğan'ın ev sahipliğinde Sayın
(ABD Başkanı Donald) Trump'ın,
Sayın (Rusya Devlet Başkanı Vla-
dimir) Putin'in ve Sayın (Ukrayna

Devlet Başkanı Volodimir) Zelens-
kiy'nin, bu dört liderin bir araya
gelmesiyle, İstanbul'da birincisi,
ikincisi yapılan görüşmelerin as-
lında taçlanması mümkün olabilir
diye değerlendiriyoruz."

Ukrayna'daki savaşın Avrupa
güvenlik mimarisiyle ilgili birtakım
soruları gündeme getirdiğini ve
ABD Başkanı Trump'ın yönetime
gelmesiyle Avrupa-ABD ilişkile-
rinde soru işaretlerine neden olan
yeni bir denklemin ortaya çıktığını
kaydeden Fidan, "Ama biz Türkiye
olarak hep şu odağı koruduk: Sa-
vaşta yok olan şehirler, Ukrayna
şehirleri; ölen insanlar, Ukrayna
askerleri. Dolayısıyla bir an önce
bu savaşın ortaya çıkardığı yıkıcı
tesiri durdurmamız gerekiyor." ifa-
delerini kullandı. Gün içinde Uk-
rayna Devlet Başkanı Volodimir
Zelenskiy tarafından kabul edile-
ceğini belirten Fidan, ayrıca Uk-
raynalı yetkililerle de bir araya
geleceğini ifade etti. Bakan Fidan,
Rusya-Ukrayna Savaşı boyunca
her yıl Ukrayna'yı ziyaret etmeye
çalıştığını ifade ederek "Bugün
yine Kiev'deyiz. İnşallah daha
güzel günlerde de burada olmanın
ümidiyle, duasıyla bu ziyareti ya-
pıyorum." diye konuştu. Ukray-
na'dan önce Rusya'nın başkenti
Moskova'ya yaptığı ziyarete deği-
nen Fidan, gözlemlerini ve de-

ğerlendirmelerini Ukraynalı mev-
kidaşı Sybiha ile paylaştığını be-
lirtti. Fidan, Rusya-Ukrayna Sa-
vaşı'nın başından itibaren, Cum-
hurbaşkanı Recep Tayyip Erdo-
ğan'ın yoğun çaba içinde olduğunu
hatırlatarak "Bu çabanın bir neticesi
olarak hem bizi talimatlandırması
hem uluslararası aktörlerle sürekli
bir iletişim içerisinde bulunması
neticesinde belli mesafeleri alma-
mız mümkün olabiliyor." ifadesini
kullandı. İstanbul'daki barış mü-
zakerelerinin diplomatik çözüm
arayışlarına yeni bir boyut kazan-
dırdığını söyleyen Fidan, "Farklı
görüşleri ve imkanları olan aktör-
lerin devreye girmesiyle taraflar
arasındaki uzlaşma zemininin güç-
leneceğine inanıyoruz. Bu anlayışla
Sayın Cumhurbaşkanımızın (Recep
Tayyip Erdoğan) talimatıyla bir
mekik diplomasi içerisindeyiz."
dedi. Bakan Fidan, Rusya tarafının
2 Haziran'da İstanbul'da görüş-
melere devam etmeye hazır ol-
duklarını bildirdiklerini hatırlatarak
şunları kaydetti: "Ukrayna'nın top-
rak bütünlüğüne bağımsızlığına
ve egemenliğine olan desteğimiz
tamdır. Biz müzakerelerin nerede
gerçekleştirildiğinden ziyade sa-
vaşın yol açtığı yıkımın ve insani
trajedinin sonlandırılmasına odak-
lanıyoruz. Tarafların İstanbul'da
aldıkları ilke kararı temelinde bir

sonraki turun yapılmasının müm-
kün olduğu görüşündeyiz. Dola-
yısıyla müteakip görüşmelere ev
sahipliğine hazır olduğumuzu bu-
rada bir kez daha huzurlarınızda
ifade etmek istiyorum."

Fidan, Ukraynalı mevkidaşı
Sybiha ile ikili gündemi de de-
ğerlendirme fırsatı bulduklarını
vurgulayarak "Stratejik ortağımız
olan Ukrayna ile ilişkilerimiz pek
çok alanda daha da derinleştirile-
bilir. Savaştan önce Ukrayna'yla
ekonomi alanında güçlü ilişkilere
sahiptik. Firmalarımız savaşın yol
açtığı yeni gerçekliğe uyum sağ-
lamakta başarılı oldular ve Uk-
rayna ekonomisine katkı sunma
çalışmalarını sürdürdüler." diye
konuştu. Bakan Fidan, Türkiye'nin
Ukrayna'nın yeniden imarına katkı
sunmak istediğine işaret ederek
"Benzer şekilde savunma sanayii
alanındaki işbirliğimizi devam et-
tirmeyi ve enerji güvenliği alanında
ortak çalışmalar yürütmeyi arzu
ediyoruz." dedi. Fidan, Kırım
Tatar Türklerine ilişkin, "Ukray-
na'yla aramızda tarihi bir bağ
ve köprü oluşturan Kırım Tatar
soydaşlarımız ve Kırım'daki du-
rumla ilgili gelişmeleri de ya-
kından takip ediyoruz. Türkiye,
Kırım Tatarlarını her daim des-
tekleyecektir." ifadelerini kullan-
dı. Bakan Fidan, Ukrayna ile
bağların daha da güçlendiril-
mesini temenni ettiğini belirterek
şunları kaydetti: "Bölgesel sa-
hiplenme anlayışıyla Ukrayna ile
Rusya arasındaki savaşın bir an
önce adil ve kalıcı biçimde sona
erdirilmesini istiyoruz. Diliyorum
ki Kiev'de gerçekleştirdiğim bu
ziyaret her iki konuda da başarıya
ulaşmamızı sağlar." lANKARA-AA

AK Parti, TBMM Başkanı Numan
Kurtulmuş'un Meclis Başkanı seçimi
için adaylık başvurusunu TBMM'ye
sundu. AK Parti Grup Başkanı Ab-
dullah Güler, 28. Yasama Dönemi
İkinci Devre Meclis Başkanlığı seçimi
için Kurtulmuş'un aday gösterilme-
sine ilişkin dilekçeyi TBMM Genel
Sekreteri Talip Uzun'a teslim etti.
Abdullah Güler'e, AK Parti Grup
Başkanvekilleri Özlem Zengin, Mu-
hammet Emin Akbaşoğlu, Abdul-
hamit Gül, TBMM Adalet Komisyonu
Başkanı Cüneyt Yüksel, TBMM Ana-
yasa Komisyonu Başkanı Yusuf Be-
yazıt, TBMM İdare Amiri ve AK
Parti İstanbul Milletvekili Hasan Tu-
ran, TBMM İliç Maden Kazasını
Araştırma Komisyonu Başkanı ve
AK Parti Antalya Milletvekili Atay
Uslu, AK Parti Kars Milletvekili Adem
Çalkın, AK Parti İstanbul Milletvekili
Şamil Ayrım eşlik etti. Başvuru son-
rasında gazetecilere açıklamada bu-
lunan Güler, Meclis Başkanı adaylık
sürecinin 28 Mayıs'ta başladığını
hatırlatarak, "AK Parti Grubu olarak
tüm milletvekillerimizin imzasıyla
28. Yasama Dönemi'nin kalan 3
yıllık döneminde Meclis Başkan
adayı olarak İstanbul Milletvekilimiz,
halihazırdaki Meclis Başkanımız
Prof. Dr. Numan Kurtulmuş Bey'i
aday göstermek için dilekçemizi
TBMM Genel Sekreterliğimize vermiş
olduk." dedi. Anayasa'nın 94. mad-
desi ve Meclis İçtüzüğünün 10. mad-
desi kapsamında adaylık müraca-
atlarının Pazar günü itibarıyla sona
ereceğini belirten Güler, 3 Haziran
Salı günü Meclis Başkanı seçimle-
rinin tamamlanacağını söyledi.
Meclis Başkanı seçimlerinde ilk iki
turda üçte iki, üçüncü turda ise
salt çoğunluk arandığını hatırlatan
Güler, bu oylamada da seçimin
gerçekleşmemesi durumunda en
fazla oy alan iki aday arasından
en çok oyu alanın Meclis Başkanı
seçildiğini anlattı. lTBMM-AA

AK Parti’nin TBMM
Başkanı adayı, Numan
Kurtulmuş oldu

Bakan Göktaş: Zayıflayan toplumsal
bağlar ve dönüşen aile yapısı, ülkemizin
geleceğini ilgilendiren bir sorundur
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Bakan Fidan: Müzakerelerin somut sonuçlar verebileceğini ispatladık

Cumhurbaşkanı
Recep Tayyip Er-
doğan, "Her şeye
karşı çıkan mutlu
azınlık dışında si-
yaset kurumu ve
toplumun kahir
ekseriyeti Terör-
süz Türkiye süre-
cine destek veri-
yor." dedi.

ERDOĞAN: Toplumun kahir ekseriyeti
Terörsüz Türkiye sürecine destek veriyor
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Uraloğlu: Demir yolu ağımızı 2028’e kadar 17
bin 500 kilometreye yükseltmeyi hedefliyoruz

zUBEX Projesi Sana-
yi Dönüşüm Merkezi
Açılış Töreni'nde ko-

nuşan Bakan Kacır, yaklaşık 10
milyon avroluk yatırımla hayata
geçen merkezin, ülke için hayır-
lara vesile olması temennisinde
bulundu. Küresel ekonominin
tedarik zincirlerinin yeniden şe-
killendiği ve teknolojideki reka-
betin her geçen gün ivme ka-
zandığı bir dönemden geçtiklerini
söyleyen Kacır, yeni dönemde
rekabetçi, sürdürülebilir ve ye-
nilikçi üretim altyapısına sahip
ülkelerin kalkınma yarışında öne
çıktığını belirtti. Kacır, AR-GE ve
inovasyon kapasitesini artıran,
nitelikli insan kaynağına yatırım
yapan, sanayi alanlarını planlı
şekilde büyüten ülkelerin küresel
değer zincirlerinde güçlü konum
elde ettiğini vurgulayarak, "Cum-
hurbaşkanımız Recep Tayyip Er-
doğan'ın liderliğinde, son 22
yılda hayata geçirdiğimiz politi-
kalarla, inşa ettiğimiz araştırma
ve inovasyon ekosistemi, planlı
sanayi alanlarımız ve nitelikli in-
san kaynağımızla ülkemizi kü-
resel üretim üsleri arasına taşıdık."
ifadesini kullandı. Bu dönemde
sanayi sektöründe çalışan sayısını

3,9 milyondan 6,7 milyona çı-
kardıklarına dikkati çeken Kacır,
imalat sanayisi katma değerinde
dünya genelindeki payı ikiye kat-
ladıklarını bildirdi. Kacır, pandemi
sonrası küresel tedarik zincirle-
rindeki dönüşümü de ülke adına
fırsata çevirmeyi başardıklarını
belirterek, şunları kaydetti: "Ge-
lişmiş altyapımız, esnek üretim
kabiliyetimiz ve lojistik avantaj-
larımızla küresel pazarlarda
önemli rekabet üstünlüğü elde
ettik. Türkiye artık Çin'den sonra
Orta Avrupa'ya kadar uzanan
geniş kuşakta, en fazla çeşit
ürünü rekabetçi şekilde en fazla
ülkeye ihraç edebilen ülkedir.
Hızlı, esnek ve katma değer odak-
lı üretimiyle pek çok sektörde

Avrupa değer zincirlerinin başat
aktörüdür."

Küresel düzeyde yaşanan ge-
lişmelerin, globalleşmenin zıt is-
tikametinde esen rüzgarların, yük-
selen gümrük duvarlarının yep-
yeni bir döneme girildiğini gös-
terdiğine değinen Kacır, bu dö-
nemin Türkiye'nin üretim altya-
pısını koruduğu ve yeni yatırım-
larla genişlettiği bir dönem ol-
masını istediklerini dile getirdi.
Kacır, bu amaçla hazırladıkları
yeni Yatırım Teşvik Sistemi'nin
bugün Cumhurbaşkanı kararı ile
Resmi Gazete'de yayımlandığını
belirterek, "Türkiye Yüzyılı he-
deflerimiz doğrultusunda hayata
geçirdiğimiz yeni Teşvik Sistemi'yle
yatırımları hızlandırmak üzere fi-

nansman destekleri sağlayacağız."
diye konuştu. Yatırım kredilerinde
11,5 ila 18,4 puan faiz/kar payı
desteğiyle yatırım tutarının yüzde
20'sine ve 240 milyon liraya varan
teşvikler sunacaklarından bahse-
den Kacır, "Yatırımcının finansman
yükü azalacak, yatırım iştahı ar-
tacak. Yeni Teşvik Sistemi daha
seçici ve odaklı olacak." dedi.
Kacır, en güçlü destekleri, Türkiye
Yüzyılı Kalkınma Hamlesi prog-
ramında sunacaklarını belirterek,
"Teknolojik Hamle kapsamındaki
yüksek katma değerli yatırımlara,
Yerel Kalkınma Hamlesi'yle her
şehre özgü 4 yatırım konusuna
ve Stratejik Hamle ile belirlenen
dış ticaret dengesini iyileştirici
yatırımlarla dijital ve yeşil dönü-
şüm yatırımlarına ayrıştırıcı teş-
vikler vereceğiz." ifadelerini kul-
landı. Türkiye Yüzyılı Kalkınma
Hamlesi'ndeki yatırımlar için öz
kaynakla gerçekleştirilecek makine
alımlarına, makine bedelinin yüz-
de 25'ine, yatırım tutarının yüzde
15'ine ve 240 milyon liraya kadar
nakdi destek sunacaklarını söy-
leyen Kacır, şunları kaydetti: "Yeni
Teşvik Sistemi'nde, yatırıma katkı
olarak sunduğumuz Kurumlar
Vergisi indirimi, yatırım tutarının

yüzde 20'si ila yüzde 50'si olacak.
Güncellediğimiz Sosyo-Ekonomik
Gelişmişlik Endeksi doğrultusunda
istihdam teşviklerini 6 bölgede
kademeli olarak uygulayacağız.
İstihdam teşviklerini daha yüksek
limitlerde ve daha uzun sürelerde
sunacağız. 6. Bölge illeri, dep-
remden çok yoğun etkilenen 65
ilçe ve Cazibe Merkezleri Prog-
ramı'ndaki iller en yoğun istihdam
teşviklerinden yararlanan yerler
olacak. Buralardaki OSB'lerde ça-
lışanların SGK primi işveren pay-
larını 14 yıl, çalışan paylarını 10
yıl hükümetimiz karşılayacak. İl
merkezlerinden ciddi düzeyde
daha az gelişmiş olan 289 ilçeye
bir ileri bölge teşviki sunarak,
kalkınma ve refahı tüm ülkeye
daha hızlı yayacağız."

Kacır, kapasite fazlası olan
sektörlerde verimli olmayacak
yatırımları Teşvik Sistemi'nden
çıkardıklarını belirterek, burada
desteklenecek yatırımların "Hedef
Sektörler" başlığında adreslen-
diğini dile getirdi. Kacır, Türkiye
Yüzyılı Kalkınma Hamlesi kap-
samındaki yatırımlara OSB'lerde
oluşturulan rezerv alanlarda, uy-
gun koşullarda yer tahsis edile-
ceğini kaydetti. lİSTANBUL-AA

Taşınmaz sahiplerinin internet orta-
mında verdikleri ilanlarda ekonomik
verilerle uyumlu olmayan ve haklı
gerekçeye dayanmayan fiyat artış-
larına karşı yaptırım uygulanacak.
Ticaret Bakanlığınca hazırlanan "Ta-
şınmaz Ticareti Hakkında Yönetme-
lik'te Değişiklik Yapılmasına Dair Yö-
netmelik", Resmi Gazete'de yayım-
landı. Bakanlıktan yapılan açıkla-
mada, emlak sektöründe adil, reka-
betçi ve istikrarlı piyasa yapısının
tesisine ve tüketici mağduriyetlerinin
önüne geçilmesine yönelik faaliyet-
lerin aralıksız devam ettiği bildirildi.
Bu çerçevede ilan platformlarında
yer alan taşınmaz ilanlarının yakından
takip edildiği vurgulanan açıklamada,
piyasa dengesini bozacak şekilde
manipülatif fiyat artışı yaptıkları be-
lirlenen emlak işletmelerine gerekli
idari yaptırımların uygulandığı ha-
tırlatıldı. Açıklamada, gelinen aşa-
mada emlak sektöründe yaşanan fa-
hiş ve manipülatif fiyat artışlarının
önüne geçilmesi amacıyla söz konusu
yönetmelikte değişiklik yapılmasına
ihtiyaç duyulduğu belirtilerek, şunlar
kaydedildi: "Bu doğrultuda hazırlanan
ve bugün yürürlüğe giren yönetmelik
değişikliğiyle internet ortamında ve-
rilen taşınmaz ilanlarında taşınmaz
sahiplerinin genel ekonomik verilerle
uyumlu olmayan ve haklı bir gerek-
çeye dayanmayan fiyat artışı yap-
maları yasaklandı. Ayrıca, emlak iş-
letmelerinin bu tür ilanlara aracılık
edemeyecekleri açıkça düzenlendi.
Yapılan yönetmelik değişikliğiyle
artık sadece emlak işletmeleri değil
bu tür ilanlara konu olan taşınmaz-
ların malikleri de idari yaptırımla
karşı karşıya kalabilecek. Anılan mev-
zuat değişikliğiyle emlak sektöründe
fırsatçılığa ve manipülatif fiyat ha-
reketlerine karşı çok yönlü bir mü-
cadele imkanı sağlanmıştır. Ticaret
Bakanlığı olarak, vatandaşlarımızın
menfaatlerinin korunması ve emlak
sektöründe şeffaf ve dengeli bir
piyasa yapısının tesisi için gerekli
tüm tedbirler alınmaya devam edi-
lecektir." lANKARA-AA

ASELSAN dünyada piyasa değeri en
yüksek 18. savunma sanayisi şirketi oldu
Türk savunma sanayisinin önde
gelen firmalarından ASELSAN,
dünyada piyasa değeri en yüksek
18. savunma sanayisi şirketi oldu.
AA muhabirinin Companies Mar-
ket Cap sitesinden derlediği bil-
gilere göre, halka açık savunma
sanayisi şirketleri listesinde, zir-
vede Amerika Birleşik Devletleri
merkezli RTX şirketi yer alıyor.
Uçak motorları, siber güvenlik
çözümleri ve insansız hava araç-
ları gibi projeler üreten şirketin
180 milyar dolar piyasa değeri
bulunuyor. Listenin ikinci sıra-
sında havacılık ve savunma ala-
nında önemli çözümler sunan,
yine ABD merkezli Honeywell
şirketi yer alıyor. Siber güvenlik,
havacılık ve uzay iletişim sis-
temleri gibi alanlarda çözümler
üreten şirket, 144 milyar dolarlık
piyasa değeriyle dikkati çekiyor.
Fransız menşeili Safran, listede
3. sırada yer alırken havacılık,
savunma ve güvenlik alanlarında
faaliyet gösteren şirketin 124
milyar dolar piyasa değeri mev-
cut. 4. sırada yer alan ABD mer-
kezli Lockheed Martin ise başta
F35 projesi olmak üzere birçok
önemli projeyi yürütüyor. Şirket
yaklaşık 110 milyar dolarlık pi-

yasa değeri ile listede öne çıkan
şirketlerden biri. Listede Almanya
merkezli Rheinmetall ise 96 mil-
yar dolarla 5. sırada. Listede ilk
10'da 6. sırada Birleşik Krallık
merkezli BAE Systems, 7. sırada
ABD merkezli General Dynamics,
8. sırada ABD merkezli Northrop
Grumman, 9. sırada Fransa mer-
kezli Thales ve 10. sırada ABD
merkezli L3Harris Technologies
yer alıyor. Listede 18. sırada ise
Türk savunma sanayisinin köklü
şirketlerinden ASELSAN yer alı-
yor. Yarım asırdır geliştirdiği
ürünlerle Türk savunma sana-
yisinde kritik rol oynayan şirket,
15,18 milyar dolarlık piyasa de-
ğerine sahip. Kıbrıs Barış Harekatı
sonrasında Türkiye aleyhine uy-
gulanan ambargolara cevap ver-
mek amacıyla kurulan şirket, o
tarihten bu yana askeri telsiz
sistemlerinden hava savunma
sistemlerine, milli elektro-optik
keşif ve hedefleme sisteminden
elektronik harp sistemlerine ka-
dar pek çok alanda hizmet su-
nuyor. ASELSAN, 2025 yılında
BIST 100 endeksinde en yüksek
piyasa değerine ulaşırken, şirketin
ihracat rakamları da artmaya
devam ediyor. lANKARA-AA

Taşınmaz sahiplerinin
internet ilanlarında “fahiş
fiyat artışı” yapmalarına
geçit verilmeyecek

Yeni yatırım teşvik
sistemi yürürlüğe girdi

Ulaştırma ve Altyapı Bakanı Abdul-
kadir Uraloğlu, "Hedefimiz, sadece
demir yolu ağımızı genişletmek değil,
bu ağda kullanılacak her bir aracı,
yerli ve milli imkanlarla üretmek,
teknolojiyi kendi ellerimizle şekil-
lendirmek, geliştirmek." dedi. Ura-
loğlu, Hasanbey Lojistik Merkezi'nde-
ki TÜRASAŞ Araç Teslim Töreni'nde,
demir yolu sanayi ve tren işletmeci-
liğinin öncü kuruluşları TÜRASAŞ
ve TCDD Taşımacılık arasında ger-
çekleşen, elektrikli lokomotif ve tren
setlerinden yük ve yangın söndürme
vagonlarına uzanan yeni nesil araç-
ların teslim töreninde olmaktan duy-
duğu memnuniyeti dile getirdi. De-
mir yolu sektöründe atılan adımlarla,
ulaşım ağını genişletirken yüksek
teknolojiye dayalı, tamamen yerli
ve milli bir sanayi ekosistemi inşa
ettiklerini belirten Uraloğlu, "Bu eko-
sistem, sadece ülkemizin değil, böl-
gemizin ve dünyanın da dikkatini
çeken bir başarı destanına dönüştü.
Bir zamanlar 'yapamazsınız' denilen
ne varsa bugün hayata geçiriyor, bu
gurur tablosuna yeni bir sayfa ekli-
yoruz. TÜRASAŞ'ın Eskişehir, Sakarya
ve Sivas'taki üretim tesislerinde ta-
mamen yerli mühendislik ve iş gü-
cüyle üretilen araçlar, Türkiye'nin

demir yolu sanayisindeki liderliğini
bir kez daha perçinliyor." diye ko-
nuştu. Uraloğlu, Asya ile Avrupa
arasında, Çin'den Londra'ya kadar
uzanan Demir İpek Yolu'nun Orta
Koridoru'nda yer alan Türkiye'nin
uluslararası yük ve yolcu taşımacılı-
ğındaki stratejik önemine dikkati
çekerek, şunları kaydetti: "Türkiye'de
2002'de yaklaşık 11 bin kilometre
olan demir yolu ağı, bugün 2 bin
251 kilometresi yüksek hızlı tren
hattı olmak üzere 13 bin 919 kilo-
metreye ulaştı. Avrupa'nın 6'ncı,
dünyanın 8'inci yüksek hızlı tren iş-
letmecisi konumuna yükseldik. Şu
anda Halkalı-Kapıkule, Ankara-İzmir,
Bandırma-Bursa-Yenişehir-Osmaneli,
Mersin-Adana-Osmaniye-Gaziantep
ve Yerköy-Kayseri hızlı tren hatları
gibi çok önemli demir yolu proje-
lerinin yapımlarına da devam edi-
yoruz. Demir yolu ağımızı 2028'e
kadar 17 bin 500 kilometreye yük-
seltmeyi hedefliyoruz. Elbette nihai
hedefimiz, 28 bin 500 kilometre."
Uraloğlu, “2026 yılı içerisinde 30,
2027'de de 45 lokomotifin üretimini
gerçekleştirerek 95 lokomotifi ta-
mamlamış, ülkemizde ve farklı ül-
kelerde hizmete sunmuş olacağız."
diye konuştu. lESKİŞEHİR-AA
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"Yatırımlarda Devlet Yardımları
Hakkında Cumhurbaşkanı Ka-
rarı" Resmi Gazete'de yayım-
landı. Karar ile kalkınma plan-
larında öngörülen hedefler
doğrultusunda üretim ve is-
tihdamın artırılması, Türki-
ye'nin kritik ihtiyaçlarını kar-
şılayacak, arz güvenliğini sağ-
layacak, dışa bağımlılığı azal-
tacak ve uluslararası rekabet
gücünü artıracak katma değeri
yüksek yatırımların özendiril-
mesi amaçlanıyor. Ayrıca, iş-
letmelerin yeşil ve dijital dö-
nüşümlerinin hızlandırılması,
uluslararası doğrudan yatırım-
ların artırılması ve bölgesel
gelişmişlik farklılıklarının az-
altılmasına yönelik yatırımların
desteklenmesi hedefleniyor.
Yeni sistemle finansman ve is-
tihdam destekleri de artacak.
Stratejik hamle kapsamında
yatırım tutarının yüzde 15'i
ve 180 milyon liraya kadar
nakdi destekler, yatırım tuta-
rının yüzde 40'ı oranında ku-
rumlar vergisi teşviki verilecek.
Yatırımla oluşacak istihdam
kapsamında çalışanların sigorta

primi işveren payı 8 yıl bo-
yunca karşılanacak. Organize
sanayi bölgelerinde oluşturulan
rezerv alanlarda uygun koşul-
larda yer tahsisi imkanı sunu-
lacak. Teknoloji ve yerel kal-
kınma hamleleri kapsamında
yatırım tutarının yüzde 20'si
ve 240 milyon liraya kadar
nakdi destekler ve yatırım tu-
tarının yüzde 50'si oranında
kurumlar vergisi teşviki sağ-
lanacak. Sanayi ve Teknoloji
Bakanı Mehmet Fatih Kacır,
sosyal medya hesabından yap-
tığı paylaşımla yeni teşvik sis-
temini değerlendirdi. Cum-
hurbaşkanı Recep Tayyip Er-
doğan'ın imzasıyla Resmi Ga-
zete'de yayımlanan kararla yü-
rürlüğe giren yeni yatırım teş-
vik sisteminin hayırlı olmasını
temenni eden Kacır, "Yatırımları
hızlandırmak üzere finansman
destekleri sağlayacağız. Yatırım
kredilerinde 11,5 ila 18,4
puan faiz-kar payı desteği ile
yatırım tutarının yüzde 20'sine
ve 240 milyon liraya varan
teşvikler sunacağız." ifadelerini
kullandı. lİSTANBUL-AA

Türkiye ekonomisi yılın ilk çey-
reğinde yüzde 2 büyüme gös-
terdi. Türkiye İstatistik Kurumu
(TÜİK), bu yılın ilk çeyreğine
(ocak-mart) dönemine ilişkin
üretim yöntemiyle hesaplanan
gayri safi yurt içi hasıla (GSYH)
sonuçlarını açıkladı. Buna göre,
GSYH 2025 yılı ilk çeyrek ilk
tahmini zincirlenmiş hacim en-
deksi olarak geçen yılın aynı
çeyreğine göre yüzde 2 arttı.
Üretim yöntemine göre cari fi-
yatlarla GSYH, cari fiyatlarla ge-
çen yılın aynı çeyreğine kıyasla
yüzde 36,7 artarak 12 trilyon
125 milyar 173 milyon lira oldu.
GSYH'nin birinci çeyrek değeri,

cari fiyatlarla ABD doları bazında
335 milyar 504 milyon olarak
gerçekleşti. GSYH'yi oluşturan
faaliyetler incelendiğinde, yılın
ilk çeyreğinde geçen yıla göre
zincirlenmiş hacim endeksi olarak
inşaat sektörü toplam katma de-
ğeri yüzde 7,3, bilgi ve iletişim
faaliyetleri yüzde 6,1, diğer hiz-
met faaliyetleri yüzde 4,7, mes-
leki, idari ve destek hizmet faa-
liyetleri yüzde 4, gayrimenkul
faaliyetleri yüzde 2,4, ürün üze-
rindeki vergiler eksi sübvansi-
yonlar yüzde 1,8, hizmetler yüzde
1,3, finans ve sigorta faaliyetleri
yüzde 0,5 ve kamu yönetimi,
eğitim, insan sağlığı ve sosyal

hizmet faaliyetleri yüzde 0,3 ar-
tarken, tarım sektörü yüzde 2
ve sanayi yüzde 1,8 azaldı. AA
Finans Büyüme Beklenti Anke-
ti'ne katılan ekonomistler, bu
yılın ilk çeyreğinde yıllık bazda
Türkiye ekonomisinin yüzde 2,17
büyümesini öngörmüştü. Buna
göre, mevsim ve takvim etkile-
rinden arındırılmış GSYH zin-
cirlenmiş hacim endeksi, bir ön-
ceki çeyreğe göre yüzde 1 arttı.
Takvim etkisinden arındırılmış
GSYH zincirlenmiş hacim en-
deksi, ilk çeyrekte geçen yılın
aynı çeyreğine göre yüzde 2,7
artış gösterdi. Yerleşik hane halk-
larının tüketim harcamaları, yılın

birinci çeyreğinde geçen yılın
aynı çeyreğine göre zincirlenmiş
hacim endeksi olarak yüzde 2
yükseldi. Devletin nihai tüketim
harcamaları yüzde 1,2, gayrisafi
sabit sermaye oluşumu da yüzde
2,1 artış kaydetti. Mal ve hizmet
ihracatı, yılın birinci çeyreğinde
geçen yılın aynı çeyreğine göre
zincirlenmiş hacim endeksi olarak
yüzde 0,01 azalırken, ithalatı
yüzde 3,0 arttı. İş gücü ödemeleri

söz konusu dönemde yüzde 42,9,
net işletme artığı/karma gelir
yüzde 31,2 artış gösterdi. İş gücü
ödemelerinin cari fiyatlarla gay-
risafi katma değer içerisindeki
payı geçen yılın birinci çeyreğinde
yüzde 41,7 iken, bu oran bu
yılın aynı döneminde yüzde 43,7
oldu. Net işletme artığı/karma
gelirin payı da yüzde 36,4 iken,
ilk çeyrekte yüzde 35 olarak be-
lirlendi. lANKARA-AA

Sanayi ve Teknoloji Bakanı Mehmet Fatih Kacır, yeni Yatırım Teşvik Sistemi'ne ilişkin, "Yatırımcının fi-
nansman yükü azalacak, yatırım iştahı artacak. Yeni Teşvik Sistemi daha seçici ve odaklı olacak." dedi.

Bakan Kacır: Yatırımcının finansman
yükü azalacak, yatırım iştahı artacak

Türkiye ekonomisi yılın ilk çeyreğinde yüzde 2 büyüdü

O
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lker Stadı'nda
oynanacak mü-
sabaka, saat

16.00'da başlayacak. Karşı-
laşmada hakem Oğuzhan Ça-
kır düdük çalacak. Ligde çık-
tığı 35 maçta 25 galibiyet, 6
beraberlik ve 4 mağlubiyet
yaşayan sarı-lacivertli futbol
takımı, topladığı 81 puanla
ikinci sırada bulunuyor. Ligi
ikinci tamamlayacak Fener-
bahçe, Konyaspor karşısında
kazanarak sezonu 3 puanla
kapatmayı hedefliyor. Süper
Lig'de averajla 10. sırada bu-
lunan Konya temsilcisi ise 13
galibiyet, 7 beraberlik ve 15
yenilgi yaşadı. Yeşil-beyazlı
ekibin 46 puanı bulunuyor.
Eksikler

Sarı-lacivertli takımda,
Konyaspor müsabakası ön-
cesinde üç eksik oyuncu bu-
lunuyor. Geçen hafta Atakaş
Hatayspor müsabakasında
kırmızı kart gören Mert Mül-
dür'ün yanı sıra tedavisi sü-
ren Mert Hakan Yandaş ve
Allan Saint-Maximin, Kon-
yaspor karşısında forma gi-
yemeyecek.
Kaptan Edin Dzeko,
"dalya" diyecek

Fenerbahçe'nin Bosna
Hersekli golcüsü Edin Dze-
ko, Konyaspor karşısında
süre alması durumunda sarı-
lacivertli formayla 100. ma-
çına çıkacak. Sezon sonunda
sözleşmesi sona erecek 39
yaşındaki futbolcu, Süper
Lig'de 71, UEFA Konferans
Ligi Elemeleri ve grup aşa-
masında 10, Avrupa Ligi'nde
12, Şampiyonlar Ligi Ele-

meleri'nde 4 ve Ziraat Tür-
kiye Kupası'nda 2 olmak
üzere 99 mücadelede forma
giydi. Tecrübeli golcü, Fe-
nerbahçe formasıyla 2023-
2024 ve 2024-2025 sezon-
larında tüm kulvarlarda çık-
tığı 99 müsabakada 46 gol
kaydetti. Dzeko, bu sezon
ligde 14 kez rakip ağları
sarsmayı başardı. Bosna Her-
sekli futbolcu, Fenerbahçe
tarihinde Dusan Tadic ve
Sebastian Szymanski'nin ar-
dından 2 sezonda 100 maça
çıkan 3. futbolcu olacak.
Ligde 48. randevu

Fenerbahçe ve TÜMOSAN
Konyaspor, bugün Süper Lig
tarihinde 48. kez karşılaşa-
cak. Trendyol Süper Lig'in

38. ve son haftasında TÜ-
MOSAN Konyaspor'u ağır-
layacak Fenerbahçe, yeşil-
beyazlı rakibiyle Süper Lig
tarihinde 48. kez karşı kar-
şıya gelecek. Takımların bu-
güne dek ligde oynadığı 47
mücadelede Fenerbahçe'nin
35-8 üstünlüğü bulunuyor.
İki ekip arasındaki 4 müca-
dele ise beraberlikle tamam-
landı. Bu maçlarda Fener-
bahçe 122 kez gol sevinci
yaşarken, kalesinde ise 51
gol gördü.
Fenerbahçe
evinde üstün

Sarı-lacivertli takım, ra-
kibiyle sahasında bugüne
dek 23 kez karşı karşıya
geldi. Bu maçların 20'si Fe-

nerbahçe'nin galibiyetiyle
sonuçlanırken Konyaspor ise
2 kez sahadan 3 puanla ay-
rıldı. Bir mücadelede ise pu-
anlar paylaşıldı. Fenerbah-
çe'nin attığı 71 gole Kon-
yaspor 22 golle karşılık ver-
di. İki takım arasında Kon-
ya'da oynanan son lig ma-
çında Fenerbahçe, rakibine
3-2 üstünlük sağladı.
Takımlar arasında 
en gollü maç

Fenerbahçe ile Konyas-
por arasında bugüne dek
oynanan 47 karşılaşmada
en gollü müsabaka, geçen
sezonun ilk yarısında oy-
nandı. Fenerbahçe'nin Ka-
dıköy'de 7-1 kazandığı maç,
iki takım arasındaki en fark-

lı sonuç olurken, en gollü
karşılaşma olarak da tarih-
teki yerini aldı. 
Fenerbahçe rakibine
son 4 lig maçında
kaybetmedi

Fenerbahçe, Konyaspor
ile ligde oynadığı son 4 lig
maçının 3'ünden galibiyetle
ayrılırken 1 kez berabere
kaldı. Sarı-lacivertli takım,
söz konusu maçlarda raki-
bini 4-0, 7-1, 3-2'lik skor-
larla yenerken bir karşı-
laşma ise 0-0 sonuçlandı.
Fenerbahçe, bu maçlarda
14 gol kaydederken 3 gol
yedi. Konyaspor, son olarak
rakibini 2022-2023 sezo-
nunda sahasında 1-0 mağlup
etmişti. lİSTANBUL-AA

Ü

Fenerbahçe Kulübü eski başkanı
Aziz Yıldırım’dan adaylık açıklaması

İtalya’da şampiyon
Napoli’nin teknik direktörü
Conte takımda kalacak
İtalya Birinci Futbol Ligi'nde (Serie A) şam-
piyonluğa ulaşan Napoli'de teknik direktör
Antonio Conte'nin takımın başında kalacağı
bildirildi. Serie A'da 2 yıl aradan sonra Na-
poli'yi yeniden şampiyon yapan ve bir süredir
takımda kalıp kalmayacağı merak edilen 55
yaşındaki Conte'nin geleceği belli oldu. Na-
poli'nin yeni sezonda da yoluna Conte ile
devam edeceğine ilişkin ilk resmi açıklama,
dün akşam saatlerinde Napoli Başkanı Aurelio
De Laurentiis'ten geldi. De Laurentiis, X
sosyal medya platformundan Conte ile şam-
piyonluk kutlamasında beraber çekilen bir
fotoğrafını koyarak yaptığı paylaşımda, "Tam
yol ileri. Eskisinden daha güçlü." ifadelerini
kullandı. Başkanın bu paylaşımından kısa
bir süre sonra da Napoli kulübünün resmi X
hesabından, Conte'nin ismi İtalyanca ayrı
yazıldığında "Seninle" anlamına geldiği için;
"Con Te Again" yani "(Seninle) Conte yeniden"
ifadeleri paylaşıldı. Corriere dello Sport ga-
zetesi, De Laurentiis ve Conte'nin bugün bir
akşam yemeği yediği ve bu yemek sonrasında
"devam" kararının çıktığını yazdı. Gazetenin
haberinde, Başkan De Laurentiis'in Conte'ye
200 milyon avroluk bir transfer bütçesi su-
nacağı da ileri sürüldü. Napoli'nin geçen
hafta şampiyonluğu kazanmasının hemen
ardından gözler, Conte'nin takımın başında
kalıp kalmayacağı konusuna çevrilmişti. Şam-
piyonluk kutlamaları devam ederken Başkan
De Laurentiis'in, kalıp kalmama konusunun
Conte'nin kendisine bağlı olduğu yönündeki
yorumu soru işaretlerini arttırmıştı. İtalyan
spor basınında da bir ara Conte'nin daha
önce 2011-2014 arasında 3 sezon şampi-
yonluk yaşadığı eski takımı Juventus'a gitmeye
yakın olduğu haberleri çıkmıştı. Napoli'nin
bu sezon lig tarihindeki 4. şampiyonluğunu
kazanmasının mimarı olan Antonio Conte,
kendisi de bu başarıyla teknik direktör olarak
5'inci (3 Juventus, 1 Inter, 1 Napoli) Serie A
şampiyonluğunu kazanmıştı. lROMA-AA

Massimiliano Allegri, Milan'ın
yeni teknik direktörü oldu
İtalya 1. Futbol Ligi (Serie A) kulübü
Milan, yollarını ayırdığı Sergio Concei-
çao'nun yerine teknik direktörlüğe Massi-
miliano Allegri'nin getirildiğini açıkladı.
Kulübün internet sitesinde yer alan açık-
lamada, Allegri'nin takımın yeni teknik
direktörü olduğu bildirildi. Daha önce
2010 ile 2014 yılları arasında Milan'ı ça-
lıştıran 57 yaşındaki Allegri, Juventus'un
başında 5 kez lig şampiyonluğu elde eder-
ken, Milan'ı da 2010-2011 sezonunda
mutlu sona ulaştırmıştı. lANKARA-AA Fatih Karagümrük’ün Süper

Lig hasreti bir sezon sürdü
Trendyol 1. Lig play-off fi-
nalinde normal süresi 1-1
berabere biten karşılaşmada
Teksüt Bandırmaspor'u 3-1
mağlup eden Solwie Energy
Fatih Karagümrük, küme
düştükten bir sezon sonra
Süper Lig'e çıkan 48. ekip
oldu. 1963-1964 sezonun-
dan itibaren eski adıyla 2.
Lig olarak oynanan 1. Lig'de
Fatih Karagümrük, 3. kez
Süper Lig vizesi aldı. Geçen
yıl veda ettiği Süper Lig'e
bir sezon sonra dönen Fatih
Karagümrük, bunu başaran
48. ekip olarak dikkati çekti.
Daha önce Antalyaspor, Çay-
kur Rizespor, Göztepe, MKE
Ankaragücü ve Samsunspor
üçer, Altay, Boluspor, Genç-
lerbirliği, Karşıyaka, Kasım-
paşa, Kayserispor, Mersin İd-
manyurdu ile Sakaryaspor

ikişer, Adana Demirspor, Ada-
naspor, Altınordu, Başakşehir,
Diyarbakırspor, Erzurumspor
FK, İstanbulspor, İzmirspor,
Kardemir Karabükspor, Kon-
yaspor, Manisaspor, PTT, Si-
vasspor, Şekerspor, Vanspor
ve Zeytinburnu da birer kez
Süper Lig'e sadece bir sezon
ara verip tekrar mücadele
etmeyi başardı.
Onur Can Korkmaz,
Süper Lig'e çıkmayı
başardı

Sezon içinde teknik di-
rektörler Şenol Can, David
Sassarini ve Orhan Ak'ın ar-
dından göreve gelen Onur
Can Korkmaz, 1. Lig tari-
hinde takımını Süper Lig'e
taşıyan 124. isim oldu. Bu
sezon doğrudan Süper Lig'e
yükselen ekiplerden Kocae-

lispor'da İsmet Taşdemir,
Gençlerbirliği'nde ise Hüse-
yin Eroğlu, 2. kez Süper Lig
sevinci yaşamıştı.
Süper Lig'de İstanbul
takımı yine arttı

Gelecek sezon 18 takımla
oynanacak Süper Lig'de İs-
tanbul'dan takım sayısı 7'ye
yükseldi. 2022-2023 ve
2023-2024'te sekizer İstan-
bul takımının mücadele et-
tiği Süper Lig'de İstanbullu
ekip sayısı, 1962-1963'te
11'e kadar yükselmişti. En
son 1965-1966'da 7 İstanbul
takımının mücadele ettiği
Süper Lig'de, gelecek sezon
Antalya'dan 2, Ankara, Ga-
ziantep, İzmir, Kayseri, Ko-
caeli, Konya, Rize, Samsun
ve Trabzon'dan birer ekip
yer alacak.  lİSTANBUL-AA

Fenerbahçe Kulübünün eski
başkanı Aziz Yıldırım, sarı-la-
civertli kulübün mevcut baş-
kanı Ali Koç'un seçimde aldığı
16 bin 464 oydan 1 fazla imza
toplanması halinde başkanlık
için tekrardan aday olacağını
duyurdu. Aziz Yıldırım, yaptığı
yazılı açıklamada, Fenerbah-
çe'nin hiçbir yenilgiyi peşinen
kabul etmemesi gerektiğini
belirterek "Bugün Fenerbah-
çe'nin asıl meselesi, kazanıla-
mayan kupalar değil, kaybolan
direnç, umut ve sıradan bir
spor kulübü olmaya razı olun-
masıdır. Bu durum, istiklal ga-
zisi ve direnişin genç ruhu
olan Fenerbahçelilerin itiraz
ve gerekirse isyan ile karşı
durmaları gereken bir uyuşma
halidir. Fenerbahçe, vatan içe-
riden çökertilmek istenirken
direnişin sembolü olmuş bir
ruhtur." değerlendirmesinde
bulundu. Sorumluluk almak-
tan kaçmayacağını aktaran
Yıldırım, "Elbette ki yönetim
kurulumuzun, olağanüstü ge-
nel kurul kararını eylül ayına
bırakma hakkı vardır ve meş-
rudur. Ancak, yönetime gü-
venini yitirmiş kongre üyele-
rimizin de imza toplamak yo-
luyla kongreyi göreve çağır-
maları aynı şekilde bir haktır
ve meşrudur." ifadelerini kul-
landı. Yıldırım, "camiayı bö-
lücü" hiçbir tartışmanın tarafı

olmak istemeyeceğini vurgu-
layarak şunları kaydetti: "Ben
hiç kimsenin rakibi değilim,
ben Fenerbahçe'nin kendisi-
yim. Kimsenin rakibi olmadı-
ğım gibi, hiç kimse ile bir
yarışa girmek gibi bir yüküm-
lülük de hissetmiyorum. Fe-
nerbahçe üzerindeki mesuliyet
bilincimi, önceki kongrelerde
aday olarak ortaya koyduğu-
mu düşünüyorum. Bu tutum
sorumluluktan kaçmak değil,
tam tersine sorumlu davran-
maktır. Mevcut yönetim, be-
nim de içerisinde bulunduğum
seçim yarışında 16.464 oy ala-
rak göreve gelmişti. Eğer ca-
miamız, benim sorumluluk
üstlenmem gerektiğini düşü-
nüyor ise seçilmiş mevcut yö-
netimin aldığı oydan 1 fazlasını
gösteren bir belge ile bu çağ-
rısını somutlaştırmalıdır. Beni
sorumluluğa davet edenler
veya şahsımı sorumluluk üst-
lenmekten kaçınmakla itham
edenler, 16.464 + 1 imza ile
demokratik meşruiyetin tam
ve eksiksiz olarak oluştuğunu,
kendilerine ve şahsıma gös-
termelidirler. İşte o zaman tüm
varlığımla, dün nasıl ki tüm
her şeyimi ortaya koymuşsam,
yarın da aynı inanç ve kararlı-
lıkla Fenerbahçe düşmanlarıyla
mücadelede gözümü kırpma-
dan var olacağımın bilinmesini
isterim."  lİSTANBUL-AA
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Fenerbahçe, Trendyol
Süper Lig'in 38. ve
son haftasında bugün
TÜMOSAN Konyas-
por'u konuk edecek.

Fenerbahçe, sezonu bugün taraftarı önünde
oynayacağı Konyaspor maçıyla kapatacak
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stanbul her soka-
ğında gizli hazine-
lerin yattığı büyük

bir miras. Mimari anlamda
ise her biri kendi hikâyesine
sahip yüzlerce yapının kül-
liyatı olma özelliğini taşıyor.
Laleli’ de Tayyare Apart-
manları olarak bilinen bi-
naların daha önceki adı Ha-
rikzedegan (yangınzedele-
rin) Apartmanları imiş.
1918’de İstanbul, düşman
işgalini beklerken bir başka
felaketi daha yaşamış; en
büyük yangınlardan biri çık-
mış. Cibali, Altımermer ve
Fatih’teki birçok ev bu yan-
gında kül olmuş.

Sokaklar malını mülkünü
kaybetmiş, canını kurtarmış
yangınzedelerden geçilmez

olmuş. İstanbullular’ın
bağışlarıyla harikze-
deganın (yangınzede-
lerin) hiç olmazsa bir
kısmına başlarını so-
kacak evler yapılması
planlanmış.

O dönemde evlerin
ahşap olması sebebi
ile hasarın büyüklüğü
artmıştı. Evsiz kalan insanlar
belirli bir süre zarfında okul
hastane gibi kamu binala-
rında yaşamak zorunda kal-
dılar. Devletin bu konuyu
bir çözüme kavuşturması
gerekiyordu ancak yeterli
güce sahip değildi. Konunun
çözüme kavuşabilmesi için
yardım sandıkları kuruldu,
kısa sürede yapılan yardım-
lar büyük rakamlara ulaşın-

ca Evfak Nezaretine
bağlı Damat Ferit
Paşa kontrolünde bir
komisyon kuruldu.
Laleli bölgesinde ya-
pılmak istenen pro-
jenin bulunduğu ala-
nın bir kısmı boş, bir
kısmı evfak arazisiy-

di. Yer sorunu aşılınca
proje mimar olarak Kema-
leddin Bey uygun görülm-
üştür. Mimar Kemalettin Bey
1870-1927 yılları arasında
yaşamış, Ulusal mimarlık
akımının öncülerindendir.
Ayrıca İTÜ mimarlık fakül-
tesinin ilk Türk mimar öğ-
retim üyesidir. En büyük
amacı Türk mimari üslubu-
nu yaratmaktır. Dönemin
Avrupa mimarisini oryanta-
lizmle birleştirerek kendine
özgün bir üslup geliştirmeye
çalışan Mimar Kemalettin
Bey 1919 yılında bu projeyi
üstlenmiştir. Kemalettin be-
yin hızlı çalışması ile birlikte
kısa zamanda projeye baş-
lanmıştır. Yapılmakta olan
evler önce Evfak apartmanı
olarak adlandırılıyordu.
Daha sonra yangın zede an-
lamına gelen Harikzedegan
apartmanı olarak anılmaya
başlandı. Yangın zedeler için
tasarlanan apartman; farklı
işlevler için kullanılan ortak
alanlar ile beraber düşünü-
lerek dört farklı bloğun bir-
leştiği bir toplu konut ör-
neğidir. Her bloğun kendine
ait bir iç avlusu, bu küçük
avluları birbirine bağlayan
büyük bir avlu mevcuttur.
İç avluları yaşama açılan
yeni kapı olarak düşünülm-
üştür. Büyük avluda kendi
içinde sokak algısı oluştu-
rulmaya çalışılmıştır. Blok-
ların yüzeylerinde kullandığı
bezemeler ile Osmanlı mi-
marisine atıfta bulunmuştur.
Kendi içinde aktif dış hat-
larda pasif bir üslup oluş-
turan mimar Kemaleddin
Bey bu yaklaşımını iç ve dış
cephelerde farklı çalışarak

göstermiştir. Yaşam alan-
larını dış cepheye yön-
lendirerek blokların bir-
birine bakan yüzeylerinde
geçirgenlik sağlamıştır.
Ancak iç avlularda bu ge-
çirgenlik hissi yoktur. Ak-
sine küçük iç avlularda ge-
çirgenlik oluşturması gere-
ken koridorları yaşam alan-
larında tampon bölge olarak
kullanmıştır. Bloklar arasın-
da ki mesafenin az olmasına
rağmen konut insan ölçeğine
uygun olduğundan basık
hissi uyandırmamasıyla bir-
likte samimi sıcak bir ma-
hallede geziniyor hissi uyan-

dırmıştı. Açık site kavramını
günümüze kazandırmıştır.
Ayrıca o tarihe kadar ger-
çekleştirilen ilk betonarme

karkas sistemli toplu
konut projesi olarak
dikkat çekmektedir.
Yapımı tamamlan-
dıktan sonra Türk
Hava Kurumuna dev-

redilmesinden dolayı
Tayyare apartmanları

olarak anılmaya baş-
lanmıştır. Restorasyonu

sırasında bloklar bir çatı
altında toplanmıştır. Şu an
sokak görünümüne sahip
olan bölge geçmişte zaten
bir sokakmış; ana avlu ise
farklı bina cepheleri ve so-
kak kafesi ile hayali bir so-
kak görünümünde. 

İ

Laleli’deki Tayyare evleri (Harikzedegan) Apartmanları İstanbul’da betonarme iskelet sistemi ile
gerçekleştirilen ilk yapı grubu olma özelliğinin yanı sıra dönemin ilk toplu konut projesidir... 

İstanbul’un ilk betonarme 
binası: TAYYARE EVLERİ

Mimar 
Kemalettin

HARUN REŞİT
AKÇAY
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